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La present acta, una vegada aprovada pel Ple, es publica en la web d'aquest Ajuntament de manera íntegra, 

sense cap mena de restricció i d'accés/consulta oberta en internet. L'eventual presència de dades personals o 

informació que identifique o que pot fer identificables persones físiques, queda omesa o substituïda per ***, 

llevat que concórrega alguna base jurídica que legitime el seu tracte, conforme estableix l'article 6 del 

Reglament Europeu de Protecció de Dades 2016/679 (RGPD) i l'art. 8 de la Llei orgànica 3/2018, de 5 de 

desembre, de Protecció de Dades Personals i garantia dels drets digitals. 

 

ACTA NÚM. 3/2025 

 

ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL, CELEBRAT EL 

DIA SIS DE FEBRER DE DOS MIL VINT-I-CINC 

 

A la ciutat de Sagunt, el dia sis de febrer de dos mil vint-i-cinc, a les 17 hores i 6 minuts 

es reuneixen, a la Sala de Sessions de la Casa Consistorial, sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. 

Alcalde, Sr. Darío Moreno Lerga, els següents regidors i regidores: 

Sr. Javier Raro Gualda 

Sra. Nuria Afra Carbó Dolz 

Sr. Raúl Palmero Plumed 

Sra. Ana Mª Quesada Arias 

Sr. Jorge Vidal Miguel 

Sra. Natalia Antonino Soria 

Sr. Francisco Javier Timón Saura 

Sra. Patricia Sánchez Mínguez 

Sr. Antonio Iborra Torres 

Sra. María Rubio Marcos 

Sra. María Isabel Sáez Martínez 

Sr. Joaquín Catalán Núñez 

Sra. Eva Mª Cayuela Medina 

Sra. Sara Cañada Rus 

Sr. Antonino Muñoz Ruiz 

Sr. Manuel González Sánchez 

Sr. Juan Antonio Guillén Juliá 

Sr. Eduardo Márquez Fuertes 

Sr. Alejandro Vila Polo 

Sr. José Tomas Serrano Fenollosa 

Sr. Josep Maria Gil Alcamí 

Sra. Maria Josep Picó Garcés 

Sr. Roberto Rovira Puente 

 

EXCUSA ASSISTÈNCIA: 

Sra. María José Carrera Garriga 

 

 Assistits del secretari general, Sr. Emilio Olmos Gimeno, i de l’interventor, Sr. Sergio 

Pascual Miralles, a fi de realitzar sessió ordinària del Ple de la corporació, en primera 

convocatòria. 

  

 Es fa constar que les Sres. Antonino i Sáez s’incorporen a la sessió en acabar el punt 11 

i el 12, respectivament. Igualment es fa constar que la Sra. Antonino s’absenta definitivament 

de la sessió en acabar el punt 16 de l’ordre del dia. 

 

 La Presidència obri l’acte i, vist que tots han sigut convocats en legal forma i que hi ha 

prou quòrum, s’examinen els assumptes que tot seguit es relacionen i que han estat a disposició 

de les persones convocades a aquest Ple des de la data de la convocatòria. 
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P R I M E R A   P A R T:  PART RESOLUTÒRIA 

 

1 EXPEDIENT 2118504R. APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA PLE 241205 

Vist que, juntament amb la convocatòria i l’ordre del dia, en l’expedient electrònic 

corresponent es posarà a la disposició de totes les regidores i regidors l’esborrany de l’acta de 

la següent sessió plenària: 

5 de desembre de 2024 

 

Atés allò que disposa l’article 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, 

de Règim Local de la Comunitat Valenciana, sobre l’elaboració i aprovació de les actes de les 

sessions dels òrgans col·legiats. 

I atés que, segons el que preveuen els articles 86 i 89 del vigent Reglament Orgànic 

Municipal, com a primer punt de l’ordre del dia del Ple de la corporació ha de figurar 

l’aprovació d’actes de sessions anteriors. 

 

Se sotmet a aprovació l’acta de la sessió dalt esmentada. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 22. Regidors absents 

en la votació: 3, senyores Carrera, Antonino i Sáez. Vots a favor: 22, senyors/es Alcalde, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, el Ple 

de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

Aprovar l’esborrany de l’acta de la següent sessió plenària: 

5 de desembre de 2024 

 

2 EXPEDIENT 2118505T. APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA PLE 250102 

Juntament amb la convocatòria i l’ordre del dia, en l’expedient electrònic corresponent, 

es posarà a la disposició de totes les regidores i regidors l’esborrany de l’acta de la següent 

sessió plenària: 

2 de gener de 2025. 

 

Atés el que disposa l’article 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de 

Règim Local de la Comunitat Valenciana, sobre l’elaboració i aprovació de les actes de les 

sessions dels òrgans col·legiats. 

I atés que, segons el que preveuen els articles 86 i 89 del vigent Reglament Orgànic 

Municipal, com a primer punt de l’ordre del dia del Ple de la corporació ha de figurar 

l’aprovació d’actes de sessions anteriors. 

 

Se sotmet a aprovació l’acta de la sessió dalt esmentada. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 22. Regidors absents 

en la votació: 3, senyores Carrera, Antonino i Sáez. Vots a favor: 22, senyors/es Alcalde, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, el Ple 

de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

Aprovar l’esborrany de l’acta de la següent sessió plenària: 

2 de gener de 2025. 
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3 EXPEDIENT 2118506W. APROVACIÓ ACTA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA 

PLE 250117 

Vist que, juntament amb la convocatòria i l’ordre del dia, en l’expedient electrònic 

corresponent, es posarà a la disposició de totes les regidores i regidors l’esborrany de l’acta de 

la següent sessió plenària: 

17 de gener de 2025 

 

Considerant el que disposa l’article 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la 

Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana, sobre l’elaboració i aprovació de les 

actes de les sessions dels òrgans col·legiats. 

I considerant que, segons el que preveuen els articles 86 i 89 del vigent Reglament 

Orgànic Municipal, com a primer punt de l’ordre del dia del Ple de la corporació ha de figurar 

l’aprovació d’actes de sessions anteriors. 

 

Se sotmet a aprovació l’acta de la sessió dalt esmentada. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 22. Regidors absents 

en la votació: 3, senyores Carrera, Antonino i Sáez. Vots a favor: 22, senyors/es Alcalde, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, el Ple 

de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

Aprovar l’esborrany de l’acta de la següent sessió plenària: 

17 de gener de 2025. 

 

4 EXPEDIENT 1497668W. MODIFICACIÓ MATÈRIA CIP DISSENY URBÀ, 

ECOLOGIA I INFRAESTRUCTURES (CREACIÓ COMISSIONS INFORMATIVES 

PERMANENTS) 

Resultant que, mitjançant Resolució d’Alcaldia, núm. 628 de data 17 de gener de 2025 

s’ha modificat la Resolució d’Alcaldia núm. 5161 de 22 de juny de 2023 pel que fa a les àrees 

que depenen de la Delegació d’Àrea de Disseny urbà, ecologia i infraestructures, i les comeses 

específiques de les delegacions especials de la regidora Sra. Ana Mª Quesada Arias. 

Resultant que en la sessió plenària que tingué lloc el dia 4 de juliol de 2023 es va acordar 

crear les Comissions Informatives Permanents, de conformitat amb l’estructura organitzativa 

municipal vigent i els decrets de l’Alcaldia-Presidència, en el qual s’establien les grans àrees 

d’actuació, en exercici de la potestat d’acte-organització que reconeix aquesta entitat l’article 

4.1a) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (LBRL). 

Considerant que: 

1. En l’apartat segon de l’article 39 del ROM, es preveu que les Comissions Informatives 

Permanents es constitueixen amb caràcter general distribuint entre elles les matèries que han de 

sotmetre’s al Ple “i han d’estar en correspondència amb les grans àrees en què s’estructuren 

els serveis corporatius”. 

2. En l’article 42 del ROM s’estableix que el nombre, la denominació i la composició 

de les Comissions Informatives s’acordaran pel Ple en la primera sessió que tinga lloc després 

de la seua constitució, sense perjuí de la possibilitat de modificar-los en qualsevol moment 

posterior. 

3. Els articles 39.2 i 45 del ROM en relació amb la creació de Comissions Informatives 

Especials, la competència de la qual és del Ple de la corporació, mitjançant un acord plenari. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 22. Regidors absents 

en la votació: 3, senyores Carrera, Antonino i Sáez. Vots a favor: 11, senyors/es Alcalde, Raro, 
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Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio i Rovira. Abstencions: 11, 

senyors/es Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Gil i 

Picó; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 11 vots a favor del PSOE i EU-Unides Podem 

i 11 abstencions del PP, IP, VOX i Compromís per Sagunt, ACORDA: 

Afegir a les matèries que té assignades la Comissió Informativa de Disseny urbà, 

ecologia i infraestructures, les del Departament d’Agricultura. 

 

5 EXPEDIENT 2116497E. NOMENAMENT PER SUBSTITUCIÓ DE VOCAL EN 

EL CONSELL SECTORIAL AGRARI DE L’AJUNTAMENT DE SAGUNT 

Vist l’escrit presentat pel Sr. Manuel González Sánchez del grup polític municipal 

Iniciativa Portenya, en el qual sol·licita “el canvi de representant per als consells agraris”, 

indicant que es designe com a representant al regidor Sr. Eduardo Márquez Fuertes, en 

substitució de la Sra. Lidia Sánchez Valls. 

Vist l’acord plenari de l’Excm. Ajuntament de Sagunt (expedient 1804030Y), adoptat 

en sessió extraordinària del dia 29 d’octubre de 2024, en el qual es va aprovar la dissolució de 

l’organisme autònom “Consell Local Agrari de Sagunt” i la seua integració en l’estructura 

organitzativa municipal, amb data d’efecte d’1 de gener de 2025. 

A conseqüència de tal acord, ha quedat extingit l’òrgan de govern (Consell rector) de 

l’organisme dissolt, continuant vigent el Consell Sectorial Agrari de l’Ajuntament de Sagunt 

com a òrgan municipal de participació sectorial, de caràcter consultiu i assessor, per a canalitzar 

la participació social en matèria agrària. 

D’acord amb el que estableix l’art. 2 apartats 1, 3 i 4 del Reglament del Consell Sectorial 

Agrari de l’Ajuntament de Sagunt (BOP núm. 242 de 11/10/2004) “1. El Consell Sectorial 

Agrari s’integra en l’Àrea o Regidoria d’Agricultura de l’Ajuntament de Sagunt i tindrà la 

següent composició: 

a) El/La president/a, que serà l’alcalde/ssa o regidor/a en qui delegue. 

b) Un vocal de designat per cada grup polític municipal, excepte aquell que ostente la 

presidència. 

c) Un representant titular i un altre suplent de totes les associacions agràries, ramaderes, 

de regants, sindicats i cooperatives del sector agrari implantades al terme municipal, que 

estiguen interessades a participar en el Consell Sectorial i es troben inscrites en el Registre 

Municipal d’Associacions o s’inscriguen per a participar en aquest, conforme al que es preveu 

en l’apartat 2 d’aquest article. (...) 

3. En tot cas, més del 50 per cent dels membres del Consell Sectorial Agrari seran 

representants de les organitzacions contemplades en la lletra c) de l’apartat primer d’aquest 

article. 

4. Serà secretari/ària del Consell Sectorial Agrari el de l’Ajuntament de Sagunt o 

funcionari/ària en qui delegue, que actuarà amb veu però sense vot.” 

 

D’acord amb el que disposa l’art. 2 del reglament del Consell Sectorial Agrari, la 

presidència efectiva de l’esmentat òrgan l’ostenta, per delegació de l’Alcaldia, la regidora Sra. 

Ana María Quesada Arias, per resolució d’Alcaldia núm. 5187 de data 23/06/2023, SEGRA 

714614. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 22. Regidors absents 

en la votació: 3, senyores Carrera, Antonino i Sáez. Vots a favor: 16, senyors/es Alcalde, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, González, Guillen, Márquez, 

Gil, Picó i Rovira. Abstencions: 6, senyors/es Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, Vila i Serrano; 

per la qual cosa, de conformitat amb la proposta del Consell Sectorial Agrari el Ple de 

l’Ajuntament, per 16 vots a favor del PSOE, IP, Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem i 

6 abstencions del PP i VOX, ACORDA: 
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ÚNIC: Nomenar vocal del Consell Sectorial Agrari de l’Ajuntament de Sagunt, en 

representació del grup polític municipal Iniciativa Portenya, el Sr. Eduardo Márquez Fuertes, 

en substitució de la Sra. Lidia Sánchez Valls. 
 

6 EXPEDIENT 277204F. CONSELL ASSESSOR DE TURISME 

Resultant que el Ple de la corporació Municipal, en la sessió ordinària que tingué lloc el 

dia vint-i-set de gener de 2015, va aprovar definitivament l’acord de creació del Consell 

Assessor de Turisme i els seus Estatuts. 

 Resultant que, en compliment de l’esmentat acord, es va publicar en el BOP de València 

núm. 37, de 24 de febrer de 2015 el corresponent edicte amb el text íntegre dels Estatuts 

aprovats. 

 Resultant que la Delegació de Turisme s’ha posat en contacte amb les associacions 

professionals vinculades a l’activitat turística convidant-les a incorporar-se al Consell Assessor 

de Turisme així com a renovar els representants de les ja participants. 

 Considerant que, segons disposa l’article 2 dels Estatuts reguladors del Consell Assessor 

de Turisme de Sagunt, la seua composició respon a les següents regles: 

1. El Consell Assessor de Turisme s’integra en l’Àrea o Regidoria de Turisme de 

l’Ajuntament de Sagunt i tindrà la següent composició: 

a) El/la president/a, que serà l’alcalde/ssa o regidor/a en qui delegue. 

b) El/la regidor/a de Turisme, que ostentarà el càrrec de Vicepresidència d’aquest. En 

cas que la Presidència recaiga en aquest/a regidor/a, la Vicepresidència serà ostentada per el/la 

regidor/a delegat/da de Cultura. 

c) Un representant titular i un altre suplent de les associacions implantades al terme 

municipal, que estiguen vinculades amb l’activitat turística, interessades a participar en el 

Consell Assessor i es troben inscrites en el Registre Municipal d’Associacions o s’inscriguen 

per a participar en aquest, segons el que preveu l’apartat 2 d’aquest article. 

d) Persones procedents o vinculades al sector turístic a proposta dels grups municipals 

del consistori –tal com es fa en el Consell Assessor de Cultura i en el Consell Assessor 

d’Esports. 

2. Els representants així proposats per les mateixes associacions no podran tindre la 

condició de membres de la corporació. 

En sessió plenària ordinària es procedirà al nomenament de tots els membres del Consell 

Assessor de Turisme.” 

En el termini màxim de 15 dies des de la celebració d’aquesta sessió plenària haurà de 

convocar-se i celebrar-se la sessió constitutiva del Consell Assessor de Turisme el funcionament 

del qual es regirà pel present reglament. 

El procediment regulat en aquest precepte s’efectuarà cada vegada que es renove la 

corporació. 

3. Serà secretari/ària del Consell Assessor de Turisme el de l’Ajuntament de Sagunt o 

funcionari/ària en qui delegue, que actuarà amb veu, però sense vot. 

 Considerant que, les esmentades associacions consten inscrites en el Registre Municipal 

d’Associacions, d’acord amb l’informe sol·licitat a Secretaria General. 

 Considerant que, al present procediment resulten d’aplicació supletòria les regles 

establides en la Llei Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 

Administracions Públiques. 

Rebuda en data 8 de gener de 2025, comunicació per part de Sonia Garcés Romero, en 

representació de la Fundació de la Comunitat Valenciana de Patrimoni Industrial i Memòria 

Obrera del Port de Sagunt, per la qual se sol·licita un canvi en la representació d’aquesta en el 

Consell Assessor de Turisme. 
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Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 22. Regidors absents 

en la votació: 3, senyores Carrera, Antonino i Sáez. Vots a favor: 16, senyors/es Alcalde, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, González, Guillen, Márquez, 

Gil, Picó i Rovira. Abstencions: 6, senyors/es Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, Vila i Serrano; 

per la qual cosa, de conformitat amb la proposta del Departament de Turisme, el Ple de 

l’Ajuntament, per 16 vots a favor del PSOE, IP, Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem i 

6 abstencions del PP i VOX, ACORDA: 

 PRIMER: Estimar la sol·licitud de modificació presentada per la persona representant 

de la Fundació de la Comunitat Valenciana de Patrimoni Industrial i Memòria Obrera del Port 

de Sagunt. 

SEGON: Ratificar els membres de la resta d’associacions participants en el Consell 

Assessor de Turisme. 

TERCER: Determinar la composició del Consell Assessor de Turisme de Sagunt segons 

el següent detall: 

 El/la president/a, que serà l’alcalde/ssa o regidor/a en qui delegue. 

 El regidor/a de Turisme, que ostentarà el càrrec de Vicepresidència d’aquest. En cas 

que la Presidència recaiga en aquest regidor, la Vicepresidència serà ostentada pel 

regidor/a delegat/da de Cultura. 

 En representació de l’Associació d’Empresaris del Camp de Morvedre (ASECAM) 

o Titular: Sra. Joaquin Aragonés Michavila 

o Suplent: Sra. Maria Albaicin Tudela Ketterer 

 En representació de l’Associació Comerciants i professionals del Port de Sagunt 

ACPS 

o Titular: Sr. Pedro Argenti Delgado 

o Suplent: Sr. Marcelo Cuadros Ginel 

 En representació de l’Associació de Comerciants Ciutat de Sagunt 

o Titular: Sra. Lola Torrente Rodríguez 

o Suplent: Sra. Belvis Plaza Pérez 

 En representació de l’Associació Desenvolupament Turístic de Sagunt (ADETURSA) 

o Titular: Sr. Jesús Soriano Blesa 

o Suplent: Sr. Francisco Rodríguez Pérez 

 En representació de l’Associació de Comerciants i Empresaris i Industrials de Sagunt i 

Comarca (ACEYSIC). 

o Titular: Sr. Jose Luis Doblaré Rubio 

o Suplent: Sr. Yolanda Marco Gallardo 

 En representació de l’Associació de Guies del Camp de Morvedre (AGUICAM). 

o Titular: Sr. José Lluesma Gordo 

o Suplent: Sra. Celia Peris Celda 

 En representació de l’Associació Saguntum Augusta. 

o Titular: Ruth Villar Latorre 

o Suplent: Francisco Agudo Fernández 

 En representació de l’Associació Saguntum Civitas. 

o Titular: Patricia Molina Aliaga 

o Suplent: Maria Pilar Sesé López 

 En Representació de la Fundació Comunitat Valenciana Patrimoni Industrial i 

Memòria Obrera del Port de Sagunt 

o Titular: Sonia Garcés Romero 

o Suplent: Javier Jiménez Santamaría 
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Es podrà convocar a les sessions tècnics municipals qualificats directament vinculats 

amb el tema a tractar segons l’ordre del dia fixat. 

 

7 EXPEDIENT 2105322J. REGISTRE D’EMPLAÇAMENTS PER A LA 

CELEBRACIÓ DE FESTES LOCALS O D’ARRELADA TRADICIÓ CULTURAL QUE 

PUGUEN USAR ARTEFACTES PIROTÈCNICS A LA ZONA D’INFLUÈNCIA 

FORESTAL. DECLARACIÓ FESTES LOCALS O D’ARRELADA TRADICIÓ 

CULTURAL 

“Vista la programació festiva al municipi de Sagunt en la qual celebren durant el mes 

de març les Falles, considerades Festes d’interés turístic nacional (BOE núm. 312 de 

30/12/2013), i les festes tradicionals en honor als seus Sants patrons Abdó i Senén en la segona 

quinzena de juliol. Les Festes Patronals tenen un profund arrelament en la tradició i la cultura 

de la ciutat. Fins als anys setanta va mantindre la seua unitat amb actes religiosos i laics, aquests 

últims se centraven en una setmana de bous i espectacles musicals. Posteriorment es van afegir 

actuacions en el Teatre Romà, Certamen de Masses Corals i Teatre Clàssic, que va ser el germen 

del programa cultural “Sagunt a Escena”. A partir dels anys setanta la festa es va transformar, 

separant-se els aspectes religiosos, que manté els actes tradicionals i els laics, el principal 

objectiu dels quals és la celebració de bous al carrer. 

Aquestes festivitats han evolucionat al llarg del temps fins a arribar als nostres dies amb 

una programació variada, amb activitats que inclouen processons, esdeveniments culturals, 

musicals, concerts i representacions teatrals, cinema, esdeveniments esportius, gastronomia, 

pirotècnia i bous al carrer, que atrauen tant residents com visitants de fora de la localitat, 

promouen la participació de la comunitat i fomenten la convivència i l’aprenentatge sobre les 

tradicions del municipi. 

Vist que durant la celebració d’aquestes festivitats es produeixen trets de focs artificials 

i mascletades a l’emplaçament de l’avinguda Pianista Mario Monreal (39°41’00.9"N   

0°16’33.2"W) situat en una zona la distància de la qual és inferior als 100 metres del sòl forestal, 

com a mostra la següent imatge: 

 

 
Vist el Decret 91/2023, de 22 de juny, del Consell, pel qual s’aprova el Reglament de la 

Llei 3/1993, de 9 de desembre, forestal de la Comunitat Valenciana. L’article u de l’Annex VI 

del Decret 91/2023, indica que l’ús festiu recreatiu del foc amb caràcter excepcional en entorns 

urbans, en el desenvolupament de celebracions de festes locals o d’arrelada tradició cultural, en 

les quals s’utilitzen artificis de pirotècnia, encés de fogueres o dispositius o equipaments que 

usen foc, destinats a cuinar o a il·luminació a una distància inferior als 100 metres del sòl 

forestal, haurà de realitzar-se en emplaçaments autoritzats a aquest efecte. 

Per a poder incloure les dades de l’emplaçament de Sagunt en aquest registre, el 

consistori haurà de sol·licitar a direcció territorial de la Conselleria, amb competències en 

https://dogv.gva.es/datos/2023/07/07/pdf/2023_7436.pdf
https://dogv.gva.es/datos/2023/07/07/pdf/2023_7436.pdf
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prevenció d’incendis forestals, l’emplaçament proposat i per a això considerar les festes com a 

locals o d’arrelada tradició cultural. Per això serà necessari acord plenari de l’entitat 

municipal en el qual s’aporte el llistat d’aquestes. 

Vista la Resolució de 10 de desembre de 2013, de la Secretaria d’Estat de Turisme, per 

la qual es concedeix el títol de «Festa d’Interés Turístic Nacional» a la festa «Les Falles de 

Sagunt» (València) (BOE núm. 312). 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 22. Regidors absents 

en la votació: 3, senyores Carrera, Antonino i Sáez. Vots a favor: 21, senyors/es Alcalde, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Gil i Picó. Abstencions: 1, senyor Rovira; 

per la qual cosa, de conformitat el dictamen de la Comissió Informativa de Gestió Sociocultural, 

Esportiva i Participativa el Ple de l’Ajuntament, per 21 vot a favor del PSOE, PP, IP, VOX i 

Compromís per Sagunt i 1 abstenció d’EU-Unides Podem, ACORDA: 

PRIMER: Declarar les Festes dels Sants patrons Abdó i Senén de Sagunt, celebrades 

durant el mes de juliol, com a festes locals d’arrelada tradició cultural. 

SEGON: Traslladar l’acord de Ple a la direcció territorial de la Conselleria amb 

competències en prevenció d’incendis forestals, per a la inclusió de l’emplaçament proposat en 

el registre habilitat i regulat n l’Annex VI del Decret  91/2023, de 22 de juny, del Consell, pel 

qual s’aprova el Reglament de la Llei 3/1993, de 9 de desembre, forestal de la Comunitat 

Valenciana. “ 

 

8 EXPEDIENT 139102Y. PAI MACROSECTOR IV I ADJACENTS PGOU 

SAGUNT E06/10PL 

 “Antecedents: 

 Davant de la inactivitat detectada per part de l’agent urbanitzador de l’àmbit del sector 

macrosector IV i annexos del PGOU de Sagunt, la mercantil ACTINUR, SL, amb CIF 

B96530902, s’ha procedit a sol·licitar informe de l’oficina tècnica municipal de supervisió de 

projectes i obres d’urbanització, a l’efecte d’identificar les obres que estan pendents d’execució 

material i la seua quantificació econòmica. Aquesta unitat tècnica municipal, en data 28.5.2024 

ha emés l’informe següent: 

 

 
  

 
 
 
 
 
 
 L’última actuació activa d’aquesta mercantil, ACTINUR, SL, NIF B96530902, va ser la 

reflectida en l’escrit de data 25.6.2020 (re-18.428), referent a acreditació del compliment 

d’obligacions de reposició d’immobles preexistents; si bé en data posterior, el 26.3.2021 

(13.720), encara va fer manifestacions davant d’aquesta administració municipal. Des de 

llavors, no s’ha realitzat cap actuació en l’expedient ni s’ha realitzat manifestació de cap mena. 

Es destaca que la situació detectada no és de demora, alentiment o desacceleració en l’execució 

de les obres d’urbanització, que seria tolerable i susceptible de flexibilització si s’apreciara un 

mínim ritme, per la situació crítica que ha passat el sector de la construcció i que ha incidit 

directament en el present programa d’actuació integrada. Per contra, la situació existent 

actualment és directament la de paralització total; i donada la irreversibilitat que s’evidencia 

d’aquesta situació, això determina que el que cal siga precisar, en l’oportuna peça de l’expedient, 
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si és procedent o no la resolució de l’adjudicació del programa i les seues conseqüències, 

jurídiques i econòmiques. 

 

 Per a això cal acudir als termes de l’adjudicació del programa, acceptats expressament 

amb la subscripció de l’oportú conveni per l’empresa adjudicatària, en la qual es va subrogar 

l’actual. En eixe sentit, el Ple de l’Ajuntament de Sagunt, en la sessió de data 27/7/2011 va 

acordar el següent: 

“PRIMER. Donar per contestades les al·legacions en els termes indicats en la part 

expositiva. 

 SEGON. Aprovar i adjudicar definitivament el Programa d’Actuació Integrada MSC IV 

i annexos del PGOU de Sagunt a l’entitat ALSER, SL, per un import de 27.440.367,68 euros, 

IVA inclòs, preu total i tancat, excepte en els matisos indicats en la part expositiva i amb 

subjecció a l’alternativa tècnica presentada en data 5.4.2011, així com la documentació 

addicional de planejament presentada en data 18.7.2011, RE núm. 45.915 i a les concrecions i 

particularitats arreplegades en els diferents informes dels Serveis Tècnics Municipals abans 

transcrits. En el cas de discrepància en la concreció de les seues determinacions prevaldran 

els criteris emanats dels Serveis Tècnics Municipals. 

 Aquest programa és comprensiu de la següent documentació, en termes genèrics: 

 Document de planejament, PLA PARCIAL, definidor de l’ordenació detallada de l’àmbit. 

 Projecte d’Urbanització i annexos. 

 Altres 

TERCER: Atorgar el termini d’UN MES a comptar des del moment de la notificació del 

present, per a formular la sol·licitud de resolució al director general d’Energia sobre quin és 

el distribuïdor elèctric de l’àmbit. 

Una vegada s’haja obtingut resposta expressa per part d’aquest òrgan administratiu, i 

s’hagen subscrit el corresponent conveni de subministrament (actuació en la qual en tot cas 

s’haurà de guardar la diligència que cal per part de l’agent urbanitzador) s’haurà d’aportar 

en el termini màxim d’un mes la corresponent documentació refosa del projecte d’urbanització. 

No es podrà iniciar el procediment de selecció del contractista d’obres fins que s’haja 

aprovat administrativament per l’Ajuntament aquesta documentació refosa de projecte 

d’urbanització. L’Ajuntament disposarà d’un termini màxim de dos mesos per a adoptar acord 

aprovatori d’aquesta, a comptar des del moment en què s’aporte la documentació completa per 

part de l’agent urbanitzador. 

Amb independència de l’anterior, l’agent urbanitzador haurà d’aportar davant de 

l’Ajuntament en el termini màxim d’un mes des de la notificació del present acord la 

documentació refosa referent a planejament urbanístic, corregida amb tots els condicionants 

imposats pel present acord. 

QUART. Facultar el Sr. Alcalde-President i la Junta de Govern, segons siga procedent, 

tan àmpliament com en dret corresponga per a subscriure el conveni en qüestió i per a 

l’adopció d’acords administratius en execució i desenvolupament del present acord, incloses 

les rectificacions d’errors que resulten dels mesuraments més precisa de la superfícies a 

urbanitzar i altres correccions de similar naturalesa. 

 CINQUÉ. Designar als Serveis Tècnics Municipals d’Urbanisme per a dur a terme la 

supervisió de les obres. 

 SISÉ. Aprovar el conveni a subscriure entre l’Ajuntament de Sagunt i ALSER, SL, el 

qual forma part del present acord, com a annex u d’aquest. 

 SETÉ. Que en el termini de 10 dies, comptats a partir del següent al de la notificació 

del present acord, haurà de prestar la conformitat o no a l’acceptació de l’adjudicació del 

programa en els termes en què es defineix. 

 VUITÉ. El conveni serà subscrit dins d’un mes des de la notificació d’aquest escrit. 

 En qualsevol cas a la firma del Conveni haurà d’haver-se constituït la garantia que es 

fa menció en el punt següent. 
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 NOVÉ. Fixar en 2.744.368 euros l’import de la garantia definitiva que respon del 

compliment de les previsions del programa. 

 ANNEX I. CONVENI URBANÍSTIC ENTRE L’EXCM. AJUNTAMENT DE SAGUNT I 

L’ENTITAT ALSER, SL, PER AL DESENVOLUPAMENT DEL PROGRAMA D’ACTUACIÓ 

INTEGRADA SUNP-IV i annexos DEL PGOU. 

  A la ciutat de Sagunt, ------ de --- de dos mil onze 

 D’una part Sr. Alfredo Castelló Sáez, alcalde president de l’Excm. Ajuntament de 

Sagunt, assistit del secretari de la corporació municipal Sr. ...................................................... 

 I d’una altra part, el Sr.                     , amb DNI.   , en nom i representació en 

la seua qualitat com a administrador de l’entitat ALSER, SL, la representació de la qual ostenta 

en virtut de l’escriptura de representació........................................................... 

 La primera de les parts actua en virtut de les facultats que, de manera expressa, li ha 

atorgat el Ple de la corporació en la sessió de data ---- de --- de dos mil onze. 

 Les dues parts es reconeixen amb la personalitat en què respectivament intervenen, 

plena capacitat legal per a l’atorgament del present document de conveni urbanístic i a aquest 

efecte 

EXPOSEN 

 Sobre la base de l’anterior, les dues parts de comú acord duen a terme el present 

Conveni conformement a les següents: 

ESTIPULACIONS. 

PRIMERA. OBJECTE DEL CONVENI URBANÍSTIC 

 Allò descrit en les bases particulars i en l’acord plenari d’adjudicació del present 

programa. 

 L’Excm. Ajuntament de Sagunt i l’Entitat adjudicatària convenen a regular mitjançant 

el present CONVENI, l’Actuació Integrada a desenvolupar el PAI SUNP IV i annexos del 

PGOU d’aquest terme municipal, mitjançant el Programa aprovat i adjudicat. 

SEGONA. COMPROMISOS 

 S’ajustaran al que disposa el present conveni i a l’acord d’adjudicació del programa 

que formarà part d’aquest, i a les condicions arreplegades en les bases particulars aprovades. 

 L’entitat urbanitzadora s’encarregarà de la gestió del programa de realitzar les obres 

d’urbanització completes i obres de connexions necessàries, de les esmentades unitats. 

 L’entitat urbanitzadora s’encarregarà de la gestió de l’àmbit, mitjançant la redacció de 

tots els documents necessaris i l’execució de totes les obres definides. 

TERCERA. PROPOSTA ECONÒMICA 

 La definida en el present acord. 

QUARTA. TERMINIS 

Els definits en el present acord, que corregeix els formulats en la proposició jurídic 

econòmica presentada. En el no corregit, els de la proposició presentada. Els terminis no 

contemplats en els dos documents anteriors es regiran pel que es preveu en les bases, generals 

i particulars. Subsidiàriament, els previstos en la LUV i en el ROGTU. 

Efectes del seu incompliment. 

El retard en el compliment de qualsevol dels terminis indicats, i no sols el de l’execució 

material de les obres, tindrà una penalització d’un 1 per mil del pressupost íntegre del PAI per 

dia natural de demora. 

CINQUENA. RETRIBUCIÓ DE L’URBANITZADOR 

 S’estableix com a fórmula subsidiària de pagament la d’en terrenys. 

 Per al cas d’optar pel pagament mitjançant terrenys l’Agent Urbanitzador oferirà 

permutar terrenys en: 

- Una proporció màxima del 0,5595 % més IVA, per als propietaris del MSC IV i la 

seua àrea de repartiment. 

- Una proporció màxima del 0,4455% més IVA, per als propietaris de la UA 3. 
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- Una proporció màxima del 0’46’17 %més IVA, per als propietaris del sòl urbà 

adjacent. 

Aquests coeficients correctors seran susceptibles de ser precisats, a l’alça o a la baixa, 

per mitjà d’acord de la Junta de Govern, degudament motivat, en funció dels ajustos 

quantitatius que resulten en l’import últim del pressupost del PAI derivats de correcció d’errors, 

mesuraments de superfícies més exactes i altres similars i que es pose en evidència fins al 

moment immediat anterior a l’aprovació del projecte de reparcel·lació. 

SISENA. GARANTIES I PENALITZACIONS 

ALSER, SL, lliurament un Aval Bancari del 10% del cost d’urbanització, a favor de 

l’Excm. Ajuntament de Sagunt, i en garantia de la total i correcta execució, quedant aquest unit 

al present conveni com a annex. 

 L’Aval serà indefinit fins a la recepció definitiva per l’Excm. Ajuntament de Sagunt de 

les obres d’urbanització. S’admetrà la cancel·lació parcial de la proporció corresponent a la 

fase I una vegada que hagen finalitzat de manera favorable el període de garantia posterior a 

la recepció d’aquestes si aquestes abasten la integritat de les descrites com a fase I. 

 Totes les exigències arreplegades en l’acord plenari abans referit són assumides per 

l’Urbanitzador, i la certificació del qual s’adjunta al present conveni com a part integrant 

d’aquest. 

 Llegit el present conveni els compareixents amb la personalitat que respectivament 

intervenen, hi donen el seu ple consentiment i a tot el que hi conté, firmen per duplicat i fins i 

tot només efecte en el lloc i dates indicades.” 

El Ple de l’Excm. Ajuntament de Sagunt, en el Ple ordinari de juliol de 2015, va acordar 

el següent: 

“PRIMER: Acceptar la cessió de l’adjudicació del Programa d’Actuació Integrada del 

Macrosector IV i adjacents del PGOU de Sagunt, a favor de l’entitat mercantil ACTIVITATS 

INTEGRADES URBANÍSTIQUES, SL, la qual se subrogarà en totes les obligacions que la 

mercantil ALSER, SL, en condició d’agent urbanitzador de l’àmbit, tenia davant de 

l’Administració i propietaris. 

SEGON: Condicionar la validesa i eficàcia d’aquesta autorització de cessió de la 

condició d’agent urbanitzador a l’aportació a l’Ajuntament dels documents d’acreditatius de 

la presentació en el registre de la propietat d’inscripció de les modificacions subjectives en la 

garantia real constituïda sobre la corresponent finca. 

Aquestes aportacions documentals s’hauran de realitzar en l’inexcusable termini de 10 

dies hàbils des de la notificació del present acord d’acceptació de la cessió. En cas 

d’incompliment d’aquesta obligació en termini, la present autorització quedarà 

automàticament revocada sense la necessitat de dictar cap pronunciament exprés al respecte.” 

Dels termes d’allò transcrit, es destaquen els següents amb transcendència a l’efecte del 

que és objecte del present acord: 

“QUARTA. TERMINIS 

Els definits en el present acord, que corregeix els formulats en la proposició jurídic 

econòmica presentada. En allò no corregit, els de la proposició presentada. Els terminis no 

contemplats en els dos documents anteriors es regiran pel que preveuen les bases, generals i 

particulars. Subsidiàriament, els previstos en la LUV i en el ROGTU. 

Efectes del seu incompliment. 

El retard en el compliment de qualsevol dels terminis indicats i no sols el de l’execució 

material de les obres, tindrà una penalització d’un 1 per mil del pressupost íntegre del PAI per 

dia natural de demora.” 

…. 

 Les conseqüències de l’incompliment dels terminis es descriuen explícitament en el 

mateix text del conveni, en els següents termes: 

SISENA. GARANTIES I PENALITZACIONS 
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ALSER, SL, lliura un Aval Bancari del 10% del cost d’urbanització, a favor de l’Excm. 

Ajuntament de Sagunt, i en garantia del seu total i correcta execució, de manera que aquest 

queda unit al present conveni com a annex. 

 L’Aval serà indefinit fins a la recepció definitiva per l’Excm. Ajuntament de Sagunt de 

les obres d’urbanització. S’admetrà la cancel·lació parcial de la proporció corresponent a la 

fase I una vegada que hagen finalitzat de manera favorable el període de garantia posterior a 

la recepció de les mateixes si estes abasten la integritat de les descrites com a fase I.” 

 Si bé aquesta garantia es va constituir finalment com a garantia real, en ser una opció 

admissible legalment. 

 

 Del contingut de l’expedient es dedueix que la inactivitat de l’agent urbanitzador 

existeix des del 26.3.2021. Tal com s’ha indicat dalt, l’última actuació activa d’aquesta 

mercantil, ACTINUR, SL, NIF B96530902, va ser la reflectida en l’escrit de data 25.6.2020 

(re-18.428), si bé encara en data 26.3.2021 (13.720), va fer manifestacions davant d’aquesta 

administració municipal. Es prendrà com a referència aquesta última data. 

 S’està en el supòsit de fet descrit en les previsions de l’acord d’adjudicació, fixant-se 

contractual i legalment les conseqüències corresponents, que s’assenyalaran a continuació (i 

sense perjuí del que resulte de la instrucció del present expedient). 

 

 Règim jurídic aplicable al PAI i a la seua resolució 
 L’acord d’aprovació municipal d’adjudicació del PAI es va produir al juliol de 2011. És 

a dir, es va adoptar en el context de la Llei 16/2005, llei urbanística valenciana, LUV. 

 El règim transitori establit en la llei actualment vigent, el Decret legislatiu 1/2021, Text 

Refós de la llei d’ordenació del territori, urbanisme i paisatge, TRLOTUP, estableix que: 

“Disposició transitòria dotzena. Programes aprovats 

1. Els programes d’actuació adjudicats amb anterioritat al 20 d’agost de 2014 es 

regiran, quant als seus efectes, compliment i extinció, inclosa la seua duració i règim de 

pròrrogues, per la normativa anterior. 

2. No obstant l’anterior, en el procediment de resolució o pròrroga del programa 

d’actuació integrada o aïllada no s’haurà de sol·licitar dictamen del Consell Superior de 

Territori i Urbanisme o òrgan que exercia les seues funcions.” 

 

En definitiva, s’aplica amb caràcter general aquesta Llei 16/2005, LUV. 

 L’art. 143 d’aquesta estableix: 

“Article 143. Penalitats per incompliment. Resolució de l’adjudicació del Programa. 

La demora injustificada durant la realització i terminació de les obres, excepte les 

pròrrogues que procedisquen, serà objecte d’anàlogues penalitats a les previstes en la 

legislació general de contractació administrativa relativa al contracte d’obres, sense perjuí de 

les regles que, seguidament, s’estableixen. En igual termini al previst en aquesta legislació 

procedirà la resolució de l’adjudicació. La demora en l’inici de l’execució material de les obres 

per negligència de l’Urbanitzador en la realització de les actuacions preparatòries de gestió 

urbanística serà penalitzada amb un 1 per mil per dia natural de demora respecte a l’import 

previst en concepte de benefici i gastos de gestió. La inactivitat injustificada de l’Urbanitzador 

durant un període de sis mesos consecutius o nou alterns determinarà la resolució de 

l’adjudicació.“ 

El sistema de fonts aplicable als programes d’actuació integrada ve definit en els arts. 

119.4 de la Llei 16/2005, LUV, en els següents termes:”… 

4. La relació entre l’urbanitzador i l’administració actuant es regeix pel que s’estableix en la 

present Llei, aplicant-se supletòriament les disposicions contingudes en el títol IV del llibre II 

del text refós de la Llei de contractes de les administracions públiques, aprovat per Reial decret 

legislatiu 2/2000, de 16 de juny. 
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El règim complementari a la LUV aplicable és el de la Llei 30/2007, de contractes de 

les administracions públiques i no el del RD Legislatiu 2/2000, donada la data d’adjudicació 

del programa, juliol del 2011. En conseqüència, la resolució que s’adopte, com a finalitzadora 

d’este procediment, siga el que siga el sentit d’aquest, ha de fonamentar-se en la Llei 30/2007, 

CAP i no en aquell que figura literalment en la LUV, donada el canvi normatiu sobrevingut 

produït. 

 

L’art. 208 de la Llei 30/2007, assenyala els Efectes de la resolució 

… 

3. Quan el contracte es resolga per incompliment culpable del contractista, aquest 

haurà d’indemnitzar l’Administració els danys i perjuís ocasionats. La indemnització es farà 

efectiva, en primer terme, sobre la garantia que, si és el cas, s’haguera constituït, sense perjuí 

de la subsistència de la responsabilitat del contractista pel que fa a l’import que excedisca del 

de la garantia confiscada. 

4. En tot cas l’acord de resolució contindrà pronunciament exprés sobre la procedència 

o no de la pèrdua, devolució o cancel·lació de la garantia que, si és el cas, haguera sigut 

constituïda. Només s’acordarà la pèrdua de la garantia en cas de resolució del contracte per 

concurs del contractista quan el concurs haguera sigut qualificat com a culpable.” 

Considerant que en definitiva concorren les circumstàncies indicades en la clàusula 

contractual dalt transcrita, així com en les previsions legals també reproduïdes; ja que la 

inactivitat en l’execució de les obres d’urbanització és superior als terminis màxims previstos, 

procedeix en conseqüència iniciar el procediment de resolució de l’acord d’adjudicació del 

Programa. 

 

 Efectes: 
A més de, si és el cas, la resolució del programa, opera una penalització, per previsió 

contractual expressa, d’1 per mil del pressupost íntegre del PAI per dia natural de demora, a 

comptar des de la data 26.3.2021. Com abans s’ha indicat, l’última actuació activa de felicitat 

mercantil, ACTINUR, SL, NIF B96530902, va ser la reflectida en el seu escrit de data 

25.6.2020 (re-18.428), si bé encara en data 26.3.2021 (13.720), encara va fer manifestacions 

davant d’aquesta administració municipal. 

 L’u per mil suposa una penalització diària de 6.422 euros, amb el topall de 9 mesos (l’1 

per mil s’aplicarà l’import de les obligacions pendents de compliment). 

Els possibles efectes d’un hipotètic acord de resolució de l’expedient serien, en 

definitiva, els següents: 

a. Execució de la garantia definitiva, de caràcter real, constituïda sobre la finca registral 

núm. 74.223. No es tractaria d’una execució directa sinó de l’aplicació de la penalització 

indicada més amunt (6.422 euros diaris des del 26.3.2021, amb topall de 9 mesos). 

b. En tot el que aquesta no puga respondre de la penalització indicada, s’aplicarà aquells 

imports sobre els quals l’agent urbanitzador, a la vista de la següent clàusula d’exigència 

d’imports de la FASE 2, haguera hagut d’avançar en els seus imports, i sobre els quals no tindria 

un dret de reintegrament si la garantia definitiva no donara cobertura completa. 

“10. Respecte a la qüestió contemplada en l’annex IV, sobre participació econòmica 

per fases d’execució. 

“La proposició juridicoeconòmica planteja una demora lògica en l’abonament de les 

quotes d’urbanització però no així de la resta de les carrega d’urbanització que es generen. La 

proposta plantejada es caracteritza per ser lògica i racional, en tant que només es pretén 

repercutir i liquidar el cobrament d’aquelles prestacions efectivament realitzades però per part 

d’aquest Ajuntament es considera que el grau d’exigència d’abonament d’obligacions 

econòmiques haver d’anar en correspondència amb la possibilitat i opció de materialització 

de drets per part de l’obligat al pagament. I, en el present cas, la dada que s’assumisca amb 

una certa seguretat que la segona fase s’iniciarà demorada en el temps per una raó òbvia de 
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coordinació de l’acció de les administracions implicades, comporta que calga postergar el 

cobrament de treballs que no es discuteix que siguen realitzats per l’agent urbanitzador, en tant 

que comptaran amb la corresponent aprovació administrativa, però que es jutja que no poden 

ser repercutits en uns propietaris que no compten amb la possibilitat legal de materialitzar els 

seus drets obtenint les corresponents llicències d’obres (de manera transitòria). En 

conseqüència, no s’admetrà cap repercussió econòmica als propietaris inclosos en la fase II, 

per prestacions efectivament realitzades per part de l’agent urbanitzador fins que legalment no 

s’inicien els treballs d’urbanització d’aquesta fase. 

Iguals consideracions es realitzaran, tant per a la fase I com la II respecte a la 

repercussió dels projectes de ronda sud, donada la demora també de caràcter transitori prevista 

per a l’inici de la seua execució material.” 

 Això comporta que respecte dels tres següents conceptes de la FASE 2 s’extraguen les 

següents conseqüències: 

El primer d’aquests conceptes es corresponen amb el pagament de les 

INDEMNITZACIONS PER VOLADA, REPOSICIONS I SERVITUDS: Es tindria dret a 

exigir l’import dels saldos deutors, afectant l’import a l’execució del programa (de manera que 

es tractaria d’un import a ingressar en compte municipal afecte al programa, no exigit fins al 

moment en què es vaja a executar la fase 2 de la programació). L’import dels saldos creditors 

està ja satisfet. No hi hauria un dret de reintegrament a favor de l’agent urbanitzador si la 

quantitat efectivament recaptada de la garantia no fora suficient per a atendre les penalitzacions 

i indemnitzacions. 

El segon concepte es correspon amb el pagament total dels EXCESSOS 

D’ADJUDICACIÓ: Es tindria dret a exigir l’import dels saldos deutors, afectant l’import a 

l’execució del programa (de manera que es tractaria d’un import a ingressar en compte 

municipal afecte, no exigit fins al moment en què s’executarà la fase 2 de la programació). 

L’import dels saldos creditors, excepte error, està ja satisfet. No hi hauria un dret de 

reintegrament a favor de l’agent urbanitzador si la quantitat efectivament recaptada de la 

garantia no fora suficient per a atendre les penalitzacions i indemnitzacions. 

El tercer es correspon amb el pagament en metàl·lic, per a totes les parcel·les, amb 

independència de quin hauria sigut la seua opció de retribució de quotes, del CÀNON 

D’AIGUA POTABLE. Són susceptibles d’exigència immediata, a l’inici de l’execució material 

de la programació, l’import de les certificacions aportades, afectant l’import a l’execució del 

programa (de manera que es tractaria d’un import a ingressar en compte municipal afecte, no 

exigit fins al moment en què s’executarà la programació). No hi hauria un dret de reintegrament 

a favor de l’agent urbanitzador si la quantitat efectivament recaptada de la garantia no fora 

suficient per a atendre les penalitzacions i indemnitzacions. 

 A més, en el cas de la garantia definitiva no fora suficient, la penalització i l’afecció 

genèrica a l’execució del programa, es farà extensiva a aquells imports abonats per l’agent 

urbanitzador per al compliment d’obligacions del programa i que figuren depositats en comptes 

municipals. 

c. Fixació de possibles danys i perjuís provocats per ACTINUR davant de la inexecució 

de les obres, que es concretaran durant la instrucció del present expedient. No obstant l’anterior, 

la present resolució no eximeix a tercers del compliment de les obligacions que tingueren 

arracades amb l’administració municipal. 

d. Respecte d’aquelles parcel·les edificables objecte de la retribució en terrenys. 

Aquestes estan afectes al compliment d’una fi, que és el compliment del programa dotant la 

integritat de les parcel·les edificables de la condició de solar. 

 Per tot això, RESOLC: 

 PRIMER: Iniciar el procediment de resolució del PAI de MACROSECTOR IV, 

adjudicat a l’empresa ACTINUR, SL, CIF. B96530902, sota la condició d’agent urbanitzador. 
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 SEGON: Atorgar tràmit d’audiència a ACTINUR, SL, pel termini de 15 dies, a l’efecte 

de que per la seua part es procedisca a manifestar el que considere adequat en defensa dels seus 

drets i interessos.” 

 Durant el tràmit d’audiència no s’han realitzat al·legacions de cap mena. Procedeix la 

continuació de la tramitació de l’expedient, confirmant els termes de l’acord d’obertura del 

procediment atés que no existeixen noves dades que hagen de ser objecte de valoració. 

  

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 22. Regidors absents 

en la votació: 3, senyores Carrera, Antonino i Sáez. Vots a favor: 13, senyors/es Alcalde, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Gil, Picó i Rovira. 

Abstencions: 9, senyors/es Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, González, Guillen, Márquez, 

Vila i Serrano; per la qual cosa, de conformitat el dictamen de la Comissió Informativa de 

Disseny Urbà, Ecologia i Infraestructures, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor del PSOE, 

Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem, i 9 abstencions del PP, IP i VOX, ACORDA: 

PRIMER: Acordar la resolució del Programa d’Actuació Integrada objecte de 

l’expedient de referència 139102Y (antic 6/10 PL), PAI de MACROSECTOR IV, adjudicat a 

l’empresa ACTINUR, SL, CIF. B96530902. 

 SEGON: Aplicar com a penalització per incompliment contractual l’execució de la 

garantia definitiva constituïda per a respondre de la integritat de les obligacions del programa 

per part de felicitat mercantil, identificada en la part expositiva del present acord. 

 Aquesta execució no és una confiscació automàtica derivada de la resolució del 

programa sinó el resultat de l’aplicació de les penalitzacions estipulades en el mateix programa. 

En tot el que la garantia definitiva efectivament executada no puga respondre de la 

penalització indicada en la part expositiva, s’aplicaran aquells imports també identificats sobre 

els quals l’agent urbanitzador, a la vista de les clàusules d’exigència d’imports de la FASE 2, 

haguera hagut d’avançar en els seus imports, i sobre els quals no tindrà un dret de reintegrament 

si la garantia definitiva no donara cobertura completa. Aquesta consideració es fa extensiva a 

aquells imports abonats per l’agent urbanitzador per al compliment d’obligacions del programa 

i que figuren depositats en comptes municipals. 

TERCER: L’import de la garantia definitiva que puga ser fet efectiu i la resta dels 

indicats, també una vegada que siguen fets efectius, quedaran afectes al compliment futur de 

fins i objectius del present programa d’actuació integrada. 

Atés que l’agent urbanitzador ha cobrat part de les seues quotes d’urbanització en 

terrenys a aquells propietaris que han optat voluntàriament per esta modalitat de retribució, i 

això li ha generat un dret d’adjudicació en diverses finques (en els percentatges corresponents), 

i no havent-se complit per l’agent urbanitzador les obligacions que li feien mereixedor 

d’aquesta adjudicació, procedeix la revocació d’aquestes adjudicacions, a l’efecte que passen a 

ser adjudicacions a favor d’aquell subjecte que passe a tindre la condició legal d’agent 

urbanitzador en tot o en part i que atenga aquestes obligacions. 

 

9 EXPEDIENT 2080263E. AUTORITZACIÓ DE COMPATIBILITAT EXERCICI 

D’ACTIVITAT PRIVADA D.F.H.P 

Vista la instància presentada per la Sra. Dana Flavia Harabagiu Plaiu, funcionària 

interina per programes nomenada en qualitat de psicòloga per a prestar els serveis en el 

Departament de Serveis Socials, per la qual sol·licita compatibilitat per a l’exercici d’una 

segona activitat, de caràcter privat en qualitat de psicòloga de dilluns a dijous en horari de 17.00 

a 20.00 a la ciutat de Castelló, fora en els dos casos de la franja horària en què exerceix la seua 

activitat per a l’Ajuntament de Sagunt. 

Considerant que el règim jurídic en la matèria ve establit en la Llei 53/1984, de 26 de 

desembre, d’Incompatibilitats del Personal al Servei de les Administracions Públiques i el seu 

Reglament aprovat per Reial decret 598/85, de 30 d’abril. 
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Considerant que l’art. 11 de la Llei 53/1984 estableix que el personal comprés en 

l’àmbit d’aplicació d’aquesta Llei no podrà exercir, per si o substitució, activitats privades, 

incloses les de caràcter professional, siguen per compte propi o sota la dependència o al servei 

d’Entitats o particulars que es relacionen directament amb les quals desenvolupe el 

Departament, Organisme o Entitat on estiguera destinat. 

Per a l’exercici de la segona activitat serà indispensable la prèvia i expressa 

autorització de compatibilitat, que no suposarà modificació de jornada de treball i horari dels 

dos llocs i que es condiciona al seu estricte compliment en els dos. 

Considerant igualment el que disposa l’article 14 de la Llei 53/1984, segons el qual: 

«L’exercici d’activitats professionals (…) fora de les administracions públiques requerirà el 

previ reconeixement de compatibilitat» i «Els reconeixements de compatibilitat no podran 

modificar la jornada de treball i horari de l’interessat i quedaran automàticament sense efecte 

en cas de canvi de lloc en el sector públic» 

Considerant que l’art. 14 de la Llei 53/1984 estableix que l’autorització de 

compatibilitat per a l’exercici d’una activitat privada correspon al Ple de la Corporació Local. 

En els mateixos termes es pronuncia l’article 103.3 de la Llei 4/2021, de 16 d’abril, de 

la Funció Pública Valenciana en disposar que: «En l’àmbit de les entitats locals la competència 

per a les declaracions de compatibilitat correspon al Ple de la corporació». 

Considerant que l’article 16.1 de la Llei d’Incompatibilitats en la seua redacció original, 

considerada vigent per diverses Sentències del TSJ de la Comunitat Valenciana, mentre 

s’implante el nou règim retributiu previst en el TREBEP (STSJ Comunitat Valenciana núm. 

753/2015 de 04/12/2015), disposa que: «No podrà autoritzar-se o reconéixer-se cap 

compatibilitat al personal que exercisca llocs que comporten la percepció de complements 

específics o concepte equiparable, i al retribuït per aranzel». 

Considerant d’altra banda que l’apartat 4 del mateix article 16 de la Llei 

d’Incompatibilitats continua disposant que: «Així mateix, per excepció i sense perjuí de les 

limitacions establides en els articles 1r 3, 11, 12 i 13 de la present Llei, podrà reconéixer-se 

compatibilitat per a l’exercici d’activitats privades al personal que exercisca llocs de treball que 

comporten la percepció de complements específics, o concepte equiparable, la quantia del qual 

no supere el 30 per 100 de la seua retribució bàsica, exclosos els conceptes que tinguen el seu 

origen en l’antiguitat». 

Considerant que el legislador estatal no obstant això per Acord del Consell de 

Ministres de 16 de desembre de 2011 va aprovar el procediment per a la reducció, a petició 

pròpia, del complement específic dels funcionaris de l’Administració General de l’Estat 

pertanyents als Subgrups C1, C2 i APSRT; acord posteriorment ratificat i ampliat per a la resta 

de grups i subgrups de titulació per la Disposició addicional cinquena del Reial decret Llei 

20/2012, de 13 de juliol, de mesures per a garantir l’estabilitat pressupostària i de foment de la 

competitivitat. 

Considerant que en matèria d’incompatibilitats la legislació estatal ha de considerar-

se supletòria, en tant que no s’ha aprovat la normativa de desenvolupament específica per a 

l’Administració Local a la qual es fa referència en l’article 145 del Reial decret legislatiu 

781/1986, de 18 d’abril, de les disposicions legals vigents en matèria de règim local. 

Considerant que l’empleada renuncia a la part del Complement Específic que percep per a 

ajustar-se al límit establit en l’article 16.4 de la Llei d’Incompatibilitats, ajustant-se a les 

previsions del Reial decret llei 20/2012 i Acord del Consell de Ministres referit ut supra. 

Considerant que la segona activitat no es troba entre les assenyalades com a 

incompatibles per l’article 12 de la Llei, ni menyscaba en principi la seua activitat prestacional 

per a l’Ajuntament de Sagunt. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 22. Regidors absents 

en la votació: 3, senyores Carrera, Antonino i Sáez. Vots a favor: 16, senyors/es Alcalde, Raro, 
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Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, González, Guillen, Márquez, 

Gil, Picó i Rovira. Abstencions: 6, senyors/es Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, Vila i Serrano; 

per la qual cosa, de conformitat el dictamen de la Comissió Informativa de Governança Pública 

i Seguretat Ciutadana, el Ple de l’Ajuntament, per 16 vots a favor del PSOE, IP, Compromís 

per Sagunt i EU-Unides Podem i 6 abstencions del PP i VOX, ACORDA: 

ÚNIC. Autoritzar la compatibilitat sol·licitada per l’empleada d’aquest Ajuntament, Sra. 

Dana Flavia Harabagiu Plaiu, per a l’exercici d’una segona activitat privada, a temps parcial en 

qualitat de psicòloga, de dilluns a dijous en horari de 17.00 a 20.00 a la ciutat de Castelló, fora 

de la franja horària en què exerceix la seua activitat com a psicòloga en el departament de 

Serveis Socials, prèvia a la reducció del complement específic als límits fixats per l’article 16.4 

de la Llei d’Incompatibilitats i subjecta als següents condicionaments: 

 Aquesta autorització no suposarà modificació de la jornada de treball i horari i es 

condiciona al seu estricte acompliment. 

 L’activitat la compatibilitat de la qual s’autoritza s’exercirà, a temps parcial i amb 

duració determinada, en les condicions establides per la legislació laboral que resulte 

aplicable. 

 La present autorització tindrà validesa exclusivament mentre es mantinguen les 

premisses sobre les quals s’atorga en matèria de jornada, horaris i límits retributius, 

quedant sense efecte en un altre cas. La persona interessada a continuar exercint la 

segona activitat haurà d’instar una nova autorització en el moment en el qual canvien 

els pressupostos de fet anteriorment indicats. 

 

Se sotmet a votació la urgència dels assumptes de l’ordre del dia del punt 10 al 20 els 

dos inclusivament, de conformitat amb el que s’establix en l’art. 116 de la Llei Valenciana de 

Règim Local,  resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 22. Regidors absents 

en la votació: 3, senyores Carrera, Antonino i Sáez. Vots a favor: 22, senyors/es Alcalde, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, el Ple 

de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

Declarar la urgència dels assumptes i procedir-ne al debat. 

 

10 EXPEDIENT 2120298J. PROPOSICIÓ PSOE, VOX I EU-UNIDES PODEM. A 

FAVOR DEL POBLE GITANO PER A COMMEMORAR EL 600é ANIVERSARI DE LA 

SEUA ARRIBADA A ESPANYA 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal PSOE, VOX i EU-

UNIDES PODEM sense previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

 

“Exposició de motius: 

L’any 2025 marca una fita transcendental per al poble gitano, perquè es compleixen 600 

anys de la seua arribada a Espanya. Aquest aniversari és una oportunitat per a reflexionar sobre 

la història, els drets i la cultura d’una comunitat que ha format part essencial de la nostra societat 

des de temps remots. 

Al llarg d’aquests sis segles, el poble gitano ha patit diverses formes de persecució, 

exclusió i violència. Des de la seua arribada al segle XV, en una època de profundes 

transformacions socials i polítiques, els gitanos van ser objecte de lleis discriminatòries que els 

van condemnar al desterrament, la marginació i el treball forçat. En els segles posteriors, les 

polítiques d’assimilació forçosa van continuar perpetuant la discriminació, la segregació i la 

despulla dels seus drets. 

Conseqüència d’això, el poble gitano va viure durant dècades en l’ombra, fora del sistema 

educatiu, privat d’accés a serveis bàsics i, en molts casos, forçat a viure en condicions d’extrema 

pobresa. Les persecucions no sols van ser físiques, sinó també culturals, ja que la seua llengua, 



 18 

costums i forma de vida van ser objecte de menyspreu i repressió per part de les autoritats i de 

la societat en general. 

Malgrat aquests sofriments, el poble gitano ha realitzat aportacions fonamentals al 

desenvolupament i la riquesa cultural d’Espanya. Algunes d’aquestes contribucions són les 

següents: 

La música flamenca: la influencia gitana en la música espanyola és inqüestionable. El 

flamenc, amb el seu profund sentit d’expressió emocional, els seus ritmes complexos i la seua 

fusió d’estils, és un dels llegats més coneguts i celebrats del poble gitano. 

La contribució al vocabulari i la llengua espanyola: la llengua gitana, amb la seua 

influència en el va calar, ha deixat empremta en l’idioma espanyol, enriquint el vocabulari amb 

termes i expressions que hui formen part de la parla quotidiana. 

L’impuls al mestissatge cultural: malgrat els intents d’aïllament i marginació, els 

gitanos han contribuït al mestissatge cultural d’Espanya, fusionant les seues tradicions amb les 

cultures locals. Aquesta interacció ha donat lloc a una rica diversitat de formes d’expressió en 

les quals es reflecteixen les arrels de diferents comunitats, creant una identitat comuna que és 

hui reconeguda i celebrada. 

El poble gitano, al llarg de la seua història a Espanya, ha sigut víctima d’un llarg procés 

de persecució i oblit, la qual cosa ha donat lloc a un deute històric amb aquesta comunitat. Per 

això, és essencial que la memòria històrica del poble gitano siga reconeguda i preservada de 

manera integral. Aquesta memòria ha de comprendre tant les injustícies patides com les 

contribucions realitzades, perquè les generacions presents i futures puguen entendre i valorar la 

importància de la seua presència i participació en la societat espanyola. 

 

Des de l’Ajuntament de Sagunt, ens comprometem a treballar pels següents objectius: 

1. Recuperar i difondre la història del poble gitano, incloent-hi la seua lluita per la 

dignitat, la seua resistència davant de les persecucions i el seu esforç per preservar la seua 

identitat cultural malgrat les adversitats. 

2. Promoure el diàleg intercultural, donant suport al treball de les organitzacions 

gitanes i altres actors que lluiten per la justícia social i la reparació històrica, per a garantir que 

el sofriment del poble gitano no quede en l’oblit i que es fomente la convivència i el respecte 

mutu. 

3. Promoció de la cultura gitana, al municipi amb la finalitat de trencar els estereotips 

a través del coneixement sobre la història i les aportacions culturals del poble gitano a la societat. 

A través de la celebració d’aquesta fita, reafirmem la nostra voluntat de continuar 

construint una societat on cada comunitat, i especialment la comunitat gitana, siga valorada 

íntegrament, en la seua història, la seua cultura i la seua contribució al benestar col·lectiu. 

L’Ajuntament de Sagunt reafirma, una vegada més, el seu compromís amb la dignitat, els 

drets i el benestar del poble gitano, com a part fonamental de la nostra història i del nostre 

present. En aquest 600 aniversari, celebrem amb orgull i esperança el llegat del poble gitano, la 

influència del qual ha sigut i continua sent essencial per a la cultura del nostre país i, per tant, 

del nostre municipi.” 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 22. Regidors absents 

en la votació: 3, senyores Carrera, Antonino i Sáez. Vots a favor: 22, senyors/es Alcalde, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, el Ple 

de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

 Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 
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11 EXPEDIENT 2120302P. PROPOSICIÓ PSOE, PP I VOX. SOL·LICITAR LA 

FESTA DE MOROS I CRISTIANS DE SAGUNT FESTA D’INTERÉS TURÍSTIC DE 

LA COMUNITAT VALENCIANA 

A les 17 hores i 20 minuts se suspén momentàniament la sessió per a permetre les 

intervencions del públic en aquest assumpte, en virtut del que preveu l’art. 123 del ROM. 

La sessió es reprén a les 17 hores i 27 minuts. 

 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal PSOE, PP i VOX sense 

previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

 

Exposició de motius: 

“La Festa de Moros i Cristians de Sagunt constitueix una de les manifestacions culturals 

i tradicionals més emblemàtiques de la nostra ciutat, arrelada profundament en la història i la 

identitat local del municipi. Un esdeveniment que revaloritza i fusiona valors històrics, culturals 

i lúdic-festius de les nostres tradicions, fomentant la integració i participació de la ciutadania i, 

especialment, impulsant el teixit social, econòmic i turístic de la regió. 

Aquesta festivitat s’organitza anualment, des de fa 35 anys, per l’Associació de Festes 

de Moros i Cristians de Sagunt, en representació de totes les comparses i persones festeres de 

la ciutat, els qui han mostrat el seu interés i suport al tràmit de sol·licitud de Declaració de Festa 

d’Interés Turístic de la Comunitat Valenciana, amb compromís d’estudi, manteniment de la 

festivitat i la seua posada en valor d’una festa que any rere any, rememora i transmet fets 

històrics esdevinguts en el segle XIII. 

Així, de manera periòdica, cada últim cap de setmana de setembre i primer d’octubre, 

des de l’inici de la celebració en 1989, en honor a la Mare de Déu del Remei, aquesta festivitat 

ha anat evolucionant per a convertir-se en un referent de la cultura local i valenciana. Aquesta 

festa popular destaca per la singularitat de les seues representacions historicoartístiques amb 

participació d’entitats locals ciutadanes que col·laboren desinteressadament en aquestes. 

Algunes d’aquestes representacions són El Despullament del Moro, la Gran Entrada de Moros 

i Cristians i les Ambaixades, desenrotllades en un enclavament històric d’origen romà i on 

queda reflectida també la mescla de cultures cristiana, islàmica i jueva tan característica de la 

nostra ciutat. La riquesa i diversitat d’aquesta celebració atrauen anualment a centenars de 

visitants, contribuint com un atractiu més per a la promoció de la nostra ciutat. A més, afavoreix 

l’atractiu de la festa l’entorn històric en el qual se celebren els actes, com són el Teatre Romà 

de Sagunt i el barri antic de la ciutat, amb la seua plaça major i el castell, declarat monument 

nacional en 1931. En definitiva, un entorn de singular bellesa que contribueix a fer única la 

festivitat. 

D’entre tots els actes, es destaquen els següents com a excel·lents valedors d’una 

idiosincràsia mereixedora de la pretesa declaració: 

Despullament del Moro: la conversió de l’ambaixador moro al cristianisme representa 

un moment de reconciliació i transformació cultural. Realitzat en la històrica església del 

Salvador, després de l’ofrena a la Mare de Déu del Remei, aquest acte combina simbolisme 

religiós, teatralitat i un profund missatge d’unitat i tolerància entre cultures. 

Sopar d’olles saguntines: aquest esdeveniment gastronòmic, conegut com el Sopar de 

l’Olla, és un element central que reuneix la comunitat per a gaudir d’un plat típic de la ciutat, 

fomentant la cohesió social i tradició local. Més enllà de l’aspecte culinari, és una oportunitat 

per a enfortir la convivència i el sentit de pertinença entre veïns i visitants. 

Ambaixades: aquestes representacions teatrals recreen l’enfrontament entre els bàndols 

moro i cristià pel control de la ciutat, conforme el narren les fonts històriques sobre Sagunt. 

Actualment celebrades en ple patrimoni històric, el Teatre Romà, destaquen pel seu dramatisme, 

autenticitat històrica i per ser un vehicle per a reviure la història local, fomentant la participació 

i l’orgull comunitari. 
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Així, aquesta festivitat constitueix una ferramenta de protecció i conservació de les 

nostres tradicions. També és un mecanisme didàctic que ens permet transmetre a les generacions 

més jóvens la rica història de la nostra ciutat, al mateix temps que fomentem la participació 

ciutadana i la cohesió social. A més, les celebracions es constitueixen com un motor d’inclusió 

i tolerància en transmetre un missatge de respecte entre cultures i civilitzacions. Igualment, 

constitueix un pilar fonamental en l’economia de la zona, afectant molt positivament al teixit 

comercial. Aquesta celebració es tradueix en un gran impacte turístic, econòmic i social a la 

comarca del Camp de Morvedre. 

La declaració de les Festes de Moros i Cristians de Sagunt com a Festa d’Interés Turístic 

de la Comunitat Valenciana és un pas fonamental per a garantir la protecció, difusió i promoció 

d’aquest important llegat. Aquest reconeixement oficial no sols reforçarà l’impacte turístic i 

cultural de la nostra ciutat, sinó que també permetrà consolidar Sagunt com un referent en la 

conservació del patrimoni històric valencià. 

 

Per tot l’exposat, es proposa al Ple de la corporació l’adopció dels següents ACORDS: 

1. Declarar Bé Immaterial de Rellevància Local la Festa de Moros i Cristians de 

Sagunt. 

2. Instar la Generalitat a declarar les Festa de Moros i Cristians de Sagunt com a 

Festa d’Interés Turístic de la Comunitat Valenciana. 

3. Donar trasllat del contingut d’aquesta moció a l’Associació de Festes de Moros 

i Cristians de Sagunt. 

4. Donar trasllat del contingut d’aquesta moció, juntament amb la documentació i 

dossier informatiu en el qual s’acrediten els requisits d’antiguitat, arrelament, impacte, valors 

gastronòmics i mediambientals de la festivitat, a: 

● Consellera d’Innovació, Indústria, Comerç i Turisme 

● Secretari autonòmic de Turisme 

● Director general de Turisme” 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 22. Regidors absents 

en la votació: 3, senyores Carrera, Antonino i Sáez. Vots a favor: 19, senyors/es Alcalde, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira. Abstencions: 3, senyors González, Guillen i Márquez; 

per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 19 vots a favor del PSOE, PP, VOX, Compromís 

per Sagunt i EU-Unides Podem i 3 abstencions d’IP, ACORDA: 

 Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 

 

 En aquests moments s’incorpora a la sessió la Sra. Antonino. 

 

12 EXPEDIENT 2120304R. PROPOSICIÓ PSOE. SOL·LICITAR LA 

COL·LABORACIÓ DE LA CONSELLERIA DE SANITAT EN LA MILLORA DE LES 

CONDICIONS LABORALS DEL PERSONAL TES DE LA COMUNITAT 

VALENCIANA 

A les 17 hores i 28 minuts se suspén momentàniament la sessió per a permetre les 

intervencions del públic en aquest assumpte, en virtut del que preveu l’art. 123 del ROM. 

La sessió es reprén a les 17 hores i 34 minuts. 

 

Llegit el prec polític presentada pel Grup Municipal PSOE, sense previ expedient 

administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

 

Exposició de motius: 
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“Els tècnics d’emergències sanitàries (TES) de la Comunitat Valenciana porten en vaga 

indefinida des del 3 de desembre per a sol·licitar una millora de les seues condicions laborals. 

El conveni col·lectiu de treball per al sector d’empreses i treballadors de malalts i accidentats 

en ambulància de la Comunitat Valenciana, pel qual es regeix el transport sanitari, va véncer el 

31 de desembre de 2023, fet que va ser denunciat immediatament pels sindicats Comissions 

Obreres, CSIF i UGT. 

 

La negociació del nou conveni col·lectiu està estancada des del seu inici, l’1 de gener 

de 2024, després de les estèrils converses amb les empreses implicades, Ambulàncies CSA, 

Ambulàncies Autònomes i Grup ASV agrupades en l’UTE AJUDA SLU, que presten el servei 

a la Conselleria de Sanitat. 

Després de més d’un any de negociacions, la situació és de paràlisi total, perquè totes 

les propostes plantejades per la patronal no són raonables ni suposen una millora substancial de 

la situació dels treballadors i treballadores TES. L’oferta que van posar sobre la taula és una 

pujada salarial del 0,5% per a 2024 i 2025 amb caràcter retroactiu, una cosa totalment 

inacceptable, ja que actualment els sous oscil·len entre 1.100 € i 1.300 € bruts mensuals. 

Així, el sou d’una persona tècnica d’emergències sanitàries a la Comunitat Valenciana 

frega el salari mínim interprofessional i ens posiciona com els pitjors pagats de tot l’Estat 

espanyol. Per posar alguns exemples, una persona TES cobra un 45% més a la Comunitat de 

Madrid, un 35% més al País Basc o un 30% més a Navarra. 

D’altra banda, l’empresa adjudicatària porta més d’un any incomplint amb els 

increments salarials mínims als quals es va comprometre amb la Conselleria de Sanitat quan va 

obtindre el contracte públic del transport sanitari. També veiem un incompliment continuat del 

plec de condicions del servei. 

Si bé la lluita és amb l’empresa per la millora de les condicions laborals dels TES a la 

Comunitat Valenciana, la Conselleria de Sanitat és còmplice de la situació, en fer cas omís a les 

demandes de treballadors i treballadores i als incompliments dalt esmentats per part de la UTE 

i, per descomptat, en licitar el servei a la baixa. Amb això últim, la Conselleria aconsegueix que 

es preste el servei d’ambulàncies a un baix cost que se sustenta íntegrament en les males 

condicions laborals de treballadors i treballadores. 

A més, la mateixa Conselleria de Sanitat està boicotejant la vaga utilitzant taxis privats 

per al trasllat de pacients i així mitigar l’impacte, una mesura que és totalment inapropiada per 

a la seguretat de la ciutadania. A més, creiem que és responsabilitat de la Generalitat  Valenciana 

vetlar pel dret dels valencians i les valencianes a disposar del servei d’ambulàncies i que hauria 

d’actuar amb l’ànim d’aconseguir una solució al problema. 

Quant al cas del Departament de Salut de Sagunt, els treballadors i treballadores TES 

no compten amb un espai de descans apropiat a l’Hospital de Sagunt. Si bé sí que existeixen en 

altres centres sanitaris instal·lacions on puguen descansar, menjar o tindre accés a coses tan 

bàsiques com una nevera, a l’hospital de la capital del Camp de Morvedre aquest espai no 

compta amb les condicions necessàries. Es tracta d’una sala sense ventilació, amb l’equipament 

mínim i que es comparteix al mateix temps amb el seu ús com a magatzem. 

 

Davant d’aquesta situació, els treballadors i treballadores TES de la Comunitat 

Valenciana tenen les següents demandes: 

● Un increment salarial, almenys, del 40% durant la vigència del nou conveni (4 

anys) que permeta l’equiparació salarial amb la resta de comunitats autònomes. 

● Creació d’una tercera paga extraordinària i destopall de l’antiguitat al 20%, així 

com del plus conveni al salari base. 

● Una nova classificació professional dels TES, suprimint la de portalliteres i 

ajudant de conductor i establint solament dues categories: TES conductor i TES, amb 

ascens automàtic als 6 mesos. 
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● Reducció significativa de la jornada ordinària de treball de 1.800 hores anuals a 

37,5 hores setmanals, amb vacances de 25 dies laborables i abonament de la mitjana de 

totes les variables. 

● Increment del preu de les hores complementàries fins a un 20% més que el valor 

de l’hora ordinària, calculada sobre tots els conceptes fixos, també l’antiguitat. 

● Dignificació del valor de l’hora nocturna amb un increment del 10% al 30% del 

valor de l’hora ordinària. Actualment, el TES-conductor cobra 1,15€ de plus per hora 

nocturna i el TES-Portalliteres 0,90€. 

● Incorporació d’un nou complement per treball en diumenge i ampliació del 

complement per festius. Actualment no hi ha remuneració per treballar un diumenge. 

● Nova regulació de les dietes que permeta rebre-les sense necessitat que s’hagen 

de complir tants requisits, ja que fa que siga pràcticament impossible gaudir d’aquest 

dret. 

● Dret a la jubilació anticipada parcial amb acceptació obligatòria per part de 

l’empresa de totes les sol·licituds. 

● Millora dels equips per als treballadors i treballadores, a nivell logístic i de zones 

de descans per a un servei més eficient. 

 

Per tot l’exposat, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de la Corporació l’adopció 

dels següents ACORDS: 

1. Instar la Conselleria de Sanitat a col·laborar en la millora de les condicions 

laborals del personal TES de la Comunitat Valenciana i a implicar-se perquè les demandes de 

treballadors i treballadores dalt exposades queden incloses en el nou conveni col·lectiu de 

treball per al sector d’empreses i treballadors de malalts i accidentats en ambulància de la 

Comunitat Valenciana. 

2. Instar el Departament de Salut de Sagunt a incloure en el seu pla d’inversions en 

infraestructures de l’Hospital de Sagunt una partida destinada a habilitar una àrea de descans 

degudament dotada i en condicions d’higiene i seguretat. 

3. Donar trasllat del contingut d’aquesta moció a: 

● Conseller de Sanitat 

● Secretaria autonòmica de Sanitat 

● Direcció del Departament de Salut de Sagunt 

4. Donar trasllat del contingut d’aquesta moció als representants sindicals de 

Comissions Obreres del País Valencià, CSIF Comunitat Valenciana i UGT del País Valencià.” 

 

Per part del grup socialista es presenta una esmena de substitució en la part expositiva, 

en el paràgraf tercer on diu paràlisi total, es canviarà per “falta d’acord”, i en el paràgraf sisé, 

on diu fer cas omís, es modificarà per “no atendre”. Igualment aquesta esmena modifica el punt 

1 dels acords, que dirà: “ 1. Instar la Conselleria de Sanitat a continuar col·laborant en la millora 

de les condicions laborals del personal TES de la Comunitat Valenciana i a continuar implicant-

se perquè les demandes de treballadors i treballadores a dalt exposades queden incloses en el 

nou conveni col·lectiu de treball per al sector d’empreses i treballadors de malalts i accidentats 

en ambulància de la Comunitat Valenciana.” 

 

Per part de VOX es presenta una esmena d’addició al punt 1, que diu: “exigint el 

compliment dels plecs” 

 

 Esmenes que són acceptades pel ponent; sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 23. Regidors absents 

en la votació: 2, senyores Carrera i Sáez. Vots a favor: 23, senyors/es Alcalde, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 
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Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, el Ple 

de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

 

Exposició de motius: 

“Els tècnics d’emergències sanitàries (TES) de la Comunitat Valenciana porten en vaga 

indefinida des del 3 de desembre per a sol·licitar una millora de les seues condicions laborals. 

El conveni col·lectiu de treball per al sector d’empreses i treballadors de malalts i accidentats 

en ambulància de la Comunitat Valenciana, pel qual es regeix el transport sanitari, va véncer el 

31 de desembre de 2023, fet que va ser denunciat immediatament pels sindicats Comissions 

Obreres, CSIF i UGT. 

 

La negociació del nou conveni col·lectiu està estancada des del seu inici, l’1 de gener 

de 2024, després de les estèrils converses amb les empreses implicades, Ambulàncies CSA, 

Ambulàncies Autònomes i Grup ASV agrupades en l’UTE AJUDA SLU, que presten el servei 

a la Conselleria de Sanitat. 

Després de més d’un any de negociacions, la situació és de falta d’acord, perquè totes 

les propostes plantejades per la patronal no són raonables ni suposen una millora substancial de 

la situació dels treballadors i treballadores TES. L’oferta que van posar sobre la taula és una 

pujada salarial del 0,5% per a 2024 i 2025 amb caràcter retroactiu, una cosa totalment 

inacceptable, ja que actualment els sous oscil·len entre 1.100€ i 1.300€ bruts mensuals. 

Així, el sou d’una persona tècnica d’emergències sanitàries a la Comunitat Valenciana 

frega el salari mínim interprofessional i ens posiciona com els pitjor pagats de tot l’Estat 

espanyol. Per posar alguns exemples, una persona TES cobra un 45% més en la Comunitat de 

Madrid, un 35% més al País Basc o un 30% més a Navarra. 

D’altra banda, l’empresa adjudicatària porta més d’un any incomplint amb els 

increments salarials mínims als quals es va comprometre amb la Conselleria de Sanitat quan va 

obtindre el contracte públic del transport sanitari. També veiem un incompliment continuat del 

plec de condicions del servei. 

Si bé la lluita és amb l’empresa per la millora de les condicions laborals dels TES a la 

Comunitat Valenciana, la Conselleria de Sanitat és còmplice de la situació, en no atendre les 

demandes de treballadors i treballadores i als incompliments dalt esmentats per part de la UTE 

i, per descomptat, en licitar el servei a la baixa. Amb això últim, la Conselleria aconsegueix que 

es preste el servei d’ambulàncies a un baix cost que se sustenta íntegrament en les males 

condicions laborals de treballadors i treballadores. 

A més, la mateixa Conselleria de Sanitat està boicotejant la vaga utilitzant taxis privats 

per al trasllat de pacients i així mitigar l’impacte, una mesura que és totalment inapropiada per 

a la seguretat de la ciutadania. A més, creiem que és responsabilitat de la Generalitat Valenciana 

vetlar pel dret dels valencians i les valencianes a disposar del servei d’ambulàncies i que hauria 

d’actuar amb l’ànim d’aconseguir una solució al problema. 

Quant al cas del Departament de Salut de Sagunt, els treballadors i treballadores TES 

no compten amb un espai de descans apropiat a l’Hospital de Sagunt. Si bé sí que existeixen en 

altres centres sanitaris instal·lacions on puguen descansar, menjar o tindre accés a coses tan 

bàsiques com una nevera, a l’hospital de la capital del Camp de Morvedre aquest espai no 

compta amb les condicions necessàries. Es tracta d’una sala sense ventilació, amb l’equipament 

mínim i que es comparteix al mateix temps amb el seu ús com a magatzem. 

 

Davant d’aquesta situació, els treballadors i treballadores TES de la Comunitat 

Valenciana tenen les següents demandes: 

● Un increment salarial de, almenys, 40% durant la vigència del nou conveni (4 

anys) que permeta l’equiparació salarial amb la resta de comunitats autònomes. 

● Creació d’una tercera paga extraordinària i destopall de l’antiguitat al 20%, així 

com del plus conveni al salari base. 
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● Una nova classificació professional dels TES, suprimint la de portalliteres i 

ajudant de conductor i establint solament dos categories: TES conductor i TES, amb 

ascens automàtic als 6 mesos. 

● Reducció significativa de la jornada ordinària de treball de 1.800 hores anuals a 

37,5 hores setmanals, amb vacacions de 25 dies laborables i abonament de la mitjana 

de totes les variables. 

● Increment del preu de les hores complementàries fins a un 20% més que el valor 

de l’hora ordinària, calculada sobre tots els conceptes fixos, també l’antiguitat. 

● Dignificació del valor de l’hora nocturna amb un increment del 10% al 30% del 

valor de l’hora ordinària. Actualment, el TES-conductor cobra 1,15€ de plus per hora 

nocturna i el TES-portalliteres 0,90€. 

● Incorporació d’un nou complement per treball en diumenge i ampliació del 

complement per festius. Actualment no hi ha remuneració per treballar un diumenge. 

● Nova regulació de les dietes que permeta rebre-les sense necessitat que s’hagen 

de complir tants requisits, ja que fa que siga pràcticament impossible gaudir d’aquest 

dret. 

● Dret a la jubilació anticipada parcial amb acceptació obligatòria per part de 

l’empresa de totes les sol·licituds. 

● Millora dels equips per als treballadors i treballadores, a nivell logístic i de zones 

de descans per a un servei més eficient. 

 

Per tot l’exposat, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de la corporació l’adopció 

dels següents ACORDS: 

1. Instar la Conselleria de Sanitat a continuar col·laborant en la millora de les condicions 

laborals del personal TES de la Comunitat Valenciana i a continuar implicant-se perquè 

les demandes de treballadors i treballadores dalt exposades queden incloses en el nou 

conveni col·lectiu de treball per al sector d’empreses i treballadors de malalts i 

accidentats en ambulància de la Comunitat Valenciana, exigint el compliment dels plecs 

2. Instar el Departament de Salut de Sagunt a incloure en el seu pla d’inversions en 

infraestructures de l’Hospital de Sagunt una partida destinada a habilitar una àrea de 

descans degudament dotada i en condicions d’higiene i seguretat. 

3. Donar trasllat del contingut d’aquesta moció a: 

● Conseller de Sanitat 

● Secretaria autonòmica de Sanitat 

● Direcció del Departament de Salut de Sagunt 

4. Donar trasllat del contingut d’aquesta moció als representants sindicals de 

Comissions Obreres del País Valencià, CSIF Comunitat Valenciana i UGT del País 

Valencià.” 

 

 En aquests moments s’incorpora a la sessió la Sra. Sáez. 

 

13 EXPEDIENT 2120308Y. PROPOSICIÓ PP. EN PRO D’ACTUALITZAR I 

REFORÇAR LES XARXES SOCIALS DE SAGUNT 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal PP, sense previ expedient 

administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

“Les xarxes socials han canviat la manera en què ens comuniquem entre nosaltres i en 

com la ciutadania accedeix a la informació i els diversos continguts del seu interés. Aquestes 

plataformes permeten interactuar a persones i institucions entre si, per a accedir tant a 

informació com per a crear relacions sobre la base dels seus interessos o activitats, ja siga a 

nivell personal o laboral. 

En els últims anys s’ha incrementat el nombre de persones que s’informa a través dels 

continguts que mitjans de comunicació, organitzacions i institucions comparteixen en les xarxes 
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socials. Es calcula que el percentatge de persones majors de 18 anys que utilitza diàriament 

aquests canals d’informació i interacció social virtual ronda el 60% (xifra que augmenta cada 

any) i que Instagram és una de les xarxes socials més populars i amb més visualitzacions del 

moment. 

Molts ajuntaments compten amb un perfil diferenciat i independent en aquesta xarxa 

social, la finalitat de la qual és publicar informació oficial i rellevant per a la ciutadania. Són 

molts els aspectes positius que comporta aquesta pràctica, ja que les xarxes permeten el contacte 

directe, immediat i ajuden a salvar el problema de la distància física. 

 No obstant això, Sagunt, malgrat ser una gran ciutat no compta amb un perfil 

d’Instagram actiu i actualitzat. L’absència d’aquest perfil porta a la confusió i falta de distinció 

entre els perfils personals de l’alcalde i del seu Partit Polític respecte al que seria el del mateix 

Ajuntament. 

Malgrat la innegable utilitat que tots utilitzem les xarxes socials, personalitzar els 

comptes corre el risc de no arribar a tot el públic objectiu i que aquesta informació no siga 

considerada tot l’objectiva i informativa que es requereix per part de la ciutadania. 

 Per tant, des del Partit Popular de Sagunt considerem que aquest model/estratègia de 

comunicació que realitza l’Equip de Govern genera confusió i incompleix la principal funció 

positiva que suposa comptar amb un perfil oficial d’Ajuntament. Un canal d’informació  

independent, objectiu i obert a tots, amb capacitat d’arribar al màxim de persones que no tenen 

per què estar subscrits als perfils de l’alcalde, dels altres regidors de Govern o del seu Partit 

Polític. 

 

PROPOSTA D’ACORDS 

1. INSTAR L’EQUIP DE GOVERN Que ADOPTE LES MESURES NECESSÀRIES 

PERQUÈ L’AJUNTAMENT DE SAGUNT COMPTE AMB UN PERFIL OFICIAL EN 

INSTAGRAM, ACTIU I ACTUALITZAT. 

2. INSTAR L’EQUIP DE GOVERN A DESENVOLUPAR UNA ORDENANÇA 

REGULADORA DE XARXES SOCIALS QUE DEFINISCA QUI I COM HA DE 

GESTIONAR ELS DIFERENTS PERFILS PÚBLICS DE LES XARXES SOCIALS 

DE L’AJUNTAMENT DE SAGUNT, LES POLÍTIQUES D’ÚS I INTERACCIÓ 

APLICABLES ALS USUARIS I EL PROCEDIMENT A SEGUIR EN CAS 

D’INCOMPLIMENT D’AQUESTES POLÍTIQUES. 

3. INSTAR L’EQUIP DE GOVERN A BUSCAR EL CONSENS POLÍTIC EN EL 

DESENVOLUPAMENT I DEFINICIÓ D’AQUESTA ORDENANÇA. 

4. INSTAR L’EQUIP DE GOVERN A DESENVOLUPAR UN PLA DE COMUNICACIÓ 

ANUAL PER A L’AJUNTAMENT DE SAGUNT, QUE INCLOGA TOTS ELS 

MITJANS DE COMUNICACIÓ QUE S’UTILITZARAN I QUE AQUEST SIGA 

RATIFICAT ÍNTEGRAMENT EN EL MENOR TEMPS POSSIBLE PEL PLE DE LA 

CORPORACIÓ.” 

 
Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 24. Regidors absents 

en la votació: 1, senyora Carrera. Vots a favor: 12, senyors/es Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Gil, i Picó. Vots en contra: 12, senyors/es 

Alcalde, Raro, Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio i 

Rovira;  produint-se un empat, se sotmet novament a votació, resultant: 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 24. Regidors absents 

en la votació: 1, senyora Carrera. Vots a favor: 12, senyors/es Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Gil, i Picó. Vots en contra: 12, senyors/es 

Alcalde, Raro, Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio i 

Rovira; produint-se novament empat, de conformitat amb l’article 21.1.c de la Llei 7/1985, de 
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2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, amb el vot de qualitat de l’alcalde-

president, s’acorda: 

 No aprovar el prec transcrit anteriorment. 

 

14 EXPEDIENT 2120311C. PROPOSICIÓ IP. IMPLANTACIÓ DE BATXILLERAT 

NOCTURN EN UN DELS INSTITUTS PÚBLICS DEL PORT SAGUNT 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal IP, sense previ expedient 

administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

“El sistema educatiu públic brinda diverses oportunitats per a la formació acadèmica i 

professional de les persones. Des de l’educació infantil, passant per primària i secundària, fins 

a la possibilitat de cursar el batxillerat o un cicle formatiu de grau mitjà o superior. El propòsit 

és aconseguir una preparació acadèmica adequada que facilite l’accés a un mercat laboral cada 

vegada més exigent. 

Existeixen jóvens i adults que, per diferents raons o pels seus compromisos laborals, no 

poden assistir als centres educatius convencionals en horari diürn per a completar el batxillerat, 

per la qual cosa s’oferix la modalitat de batxillerat nocturn, que permet compaginar el treball, 

la vida familiar i els estudis. Aquesta alternativa possibilita, en molts casos, la combinació 

d’estudi i ocupació. Obtindre el Títol de Batxillerat millora les oportunitats laborals en facilitar 

l’accés a llocs més qualificats, oferint l’oportunitat de continuar i ampliar la formació. 

En concloure aquesta modalitat, els estudiants poden accedir a estudis universitaris 

mitjançant la Prova d’Avaluació del Batxillerat per a l’Accés a la Universitat (EVAU). A més, 

el títol obtingut també permet matricular-se en Cicles Formatius de Grau Superior d’FP, així 

com en ensenyances artístiques o esportives de nivell superior. 

El batxillerat nocturn ofereix múltiples beneficis, ja que permet als qui no poden assistir 

a classe en horari diürn obtindre la titulació. A més, malgrat ser un règim presencial, 

proporciona una certa flexibilitat en l’assistència per motius justificats, especialment laborals, 

i garanteix una ensenyança més personalitzada. 

No obstant això, malgrat aquests avantatges, al municipi només s’imparteix en l’IES 

Clot del Moro, situat a Sagunt. Això resulta cridaner, ja que al Port Sagunt existeixen tres 

instituts: el Camp de Morvedre, el María Moliner i l’IES núm. 5. D’altra banda, els nous centres 

integrats públics de Formació Professional (CIPFP) com La Laboral i Eduardo Merello ja no 

ofereixen la modalitat d’educació secundària obligatòria o batxillerat. És a dir, cap institució 

del nucli porteny ofereix aquesta modalitat, malgrat comptar amb el doble de població que 

Sagunt. 

Actualment, l’accés a l’ocupació és cada vegada més complicat, i moltes persones 

busquen continuar la seua formació per a millorar la seua situació laboral. En aquest context, el 

batxillerat nocturn es presenta com una excel·lent opció. 

Considerem que la seua implementació al Port Sagunt seria molt beneficiosa, ja que 

evitaria als seus habitants haver de desplaçar-se a Sagunt, la qual cosa suposaria un estalvi tant 

en temps com en costos de transport, a més de contribuir a la reducció del trànsit de vehicles 

privats. 

Cal destacar que altres municipis amb menor població, com ara Silla, la Vall d’Uixó, 

Alzira, Crevillent o Xàtiva, sí que disposen d’aquesta oferta educativa. 

 

Per tot l’exposat, proposem al Ple l’adopció del següent acord: 

1. Sol·licitar a la Conselleria d’Educació, Cultura Universitats i Ocupació que avalue la 

possibilitat d’implementar el batxillerat nocturn en qualsevol dels tres instituts del Port Sagunt, 

el municipi més habitat de la comarca.” 

 

 Per part del grup de VOX es presenta una esmena de substitució del punt 1, que diu: 

“Ampliar el rang d’actuació acordat en la moció del Grup Municipal VOX de 5 de desembre 

de 2024, INCREMENT OFERTA EDUCATIVA DE BATXILLERAT I CICLE DE 
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EDUCACIÓ PROFESSIONAL. Exp. 2041550M, el text definitiu del qual incorpora les 

esmenes del Grup Municipal de Partit Popular, incorporant a les actuacions acordades en 

aquesta moció els estudis de batxillerat en tot el municipi, inclusivament la possibilitat 

d’ampliar l’oferta de nocturn al nucli del Port de Sagunt.” 

 

 Esmena que no és acceptada pel ponent. 

 

 Se sotmet a votació l’esmena presenta per VOX, resultant: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 24. Regidors absents 

en la votació: 1, senyora Carrera. Vots a favor: 20, senyors/es Alcalde, Raro, Carbó, Palmero, 

Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, Vila, Serrano, Gil i Picó. Vots en contra: 4, senyors González, Guillen, Márquez i 

Rovira; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 20 vots a favor del PSOE, PP, VOX i 

Compromís per Sagunt, i 4 vots en contra d’IP i EU-Unides Podem, ACORDA: 

Aprovar l’esmena presentada pel grup VOX. 

 

Sotmés l’assumpte degudament esmenat a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 24. Regidors absents 

en la votació: 1, senyora Carrera. Vots a favor: 24, senyors/es Alcalde, Raro, Carbó, Palmero, 

Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, el Ple 

de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

 1. Ampliar el rang d’actuació acordat en la moció del Grup Municipal VOX de 5 de 

desembre de 2024, INCREMENT OFERTA EDUCATIVA DE BATXILLERAT I CICLE 

D’EDUCACIÓ PROFESSIONAL. Exp. 2041550M, el text definitiu del qual incorpora les 

esmenes del Grup Municipal de Partit Popular, incorporant a les actuacions acordades en 

aquesta moció els estudis de batxillerat en tot el municipi, inclusivament la possibilitat 

d’ampliar l’oferta de nocturn al nucli del Port de Sagunt. 

 

 A les 19 hores i 5 minuts se suspén momentàniament la sessió per a permetre les 

intervencions del públic assistent a la sessió, en virtut del que preveu l’art. 124 del ROM i vigent 

Carta de Participació Ciutadana de Sagunt. 

La sessió es reprén a les 19 hores i 11 minuts. 

 

15 EXPEDIENT 2120314F. PROPOSICIÓ IP. PLA CONTRA INUNDACIONS PER 

POSSIBLES AVINGUDES DEL RIU PALÀNCIA 

A les 19 hores i 12 minuts se suspén momentàniament la sessió per a permetre les 

intervencions del públic en aquest assumpte, en virtut del que preveu l’art. 123 del ROM. 

La sessió es reprén a les 19 hores i 20 minuts. 

 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal IP, sense previ expedient 

administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

“El mes de novembre passat, Iniciativa Portenya va presentar una moció en la qual es 

demanava l’execució del pla contra inundacions municipal, fent referència als problemes que 

es produeixen en els episodis de pluges fortes, en els quals s’inunden algunes dels carrers del 

municipi, especialment a la zona de la platja del Port o a Almardà. 

En aquesta ocasió ens referirem a les mesures a escometre davant d’un episodi de pluges 

fortes en tota la conca del riu Palància, que pot produir una avinguda d’eixe riu sobre la zona 

del Port i fins i tot podria veure’s afectat el nucli de Sagunt. I per a això, ens referirem a la 

normativa urbanística indicada en el PATRICOVA. 

L’esmentada normativa urbanística diu el següent: 
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Article 23. Limitacions en sòl urbanitzable sense programa aprovat afectat pel risc 

d’inundació: 

1. El sòl urbanitzable classificat pel planejament vigent que estiga afectat per risc 

d’inundació i no compte amb un Programa per al desenvolupament de les actuacions integrades 

aprovat definitivament, haurà de ser objecte d’un estudi d’inundabilitat específic amb caràcter 

previ a la seua programació. 

2. L’estudi conclourà sobre la procedència de: 

- Desclassificar tot o part de l’esmentat sòl; 

- Establir condicions a l’ordenació detallada per a evitar la localització dels usos més 

vulnerables en les zones de major perillositat del sector; 

- Realitzar obres de defensa que, en tot cas, hauran d’incloure’s en les obres 

d’urbanització de l’actuació. 

- Imposar condicions a la forma i disposició de les edificacions a materialitzar dins del 

sector. 

3. La programació i posterior desenvolupament del sòl urbanitzable afectat per risc 

d’inundació no podran comportar un increment significatiu del risc d’inundació en el seu terme 

municipal o en el d’altres municipis potencialment afectats, a excepció dels supòsits previstos 

en l’article 33. 

Article 24. Condicionants en sòl urbà i urbanitzable amb programa aprovat afectat pel 

risc d’inundació. 

Els ajuntaments, en el sòl urbà i urbanitzable amb programa aprovat afectat pel risc 

d’inundació, hauran de verificar la incidència d’aquest i imposar, quan siga procedent, 

condicions d’adequació de les futures edificacions. Així mateix, impulsaran juntament amb les 

restants administracions públiques implicades, la realització d’aquelles actuacions de defensa 

que siguen més prioritàries. 

Després del succeït a la zona Sud de València durant la tràgica DANA d’octubre, hem 

de procedir a una anàlisi més detallada del nostre municipi, perquè, tal com arreplega el 

PATRICOVA, i és conegut per tots nosaltres, tenim tant dins de les zones urbanes, com dins de 

les zones a urbanitzar, perill d’inundacions per avingudes del riu Palància. He de recordar en 

aquest punt que és molt àmplia la zona urbana del Port que es pot veure afectada davant d’una 

gran avinguda. 

En la nostra memòria està la riuada que va tindre lloc l’any 2000, en la qual es van 

aconseguir els 900 m³/seg al llit del Palància, obligant a l’evacuació de diverses vivendes a la 

zona baixa del Port. Doncs bé, segons els hidrogrames, l’ocorregut en aquell moment té un 

període de retorn de 100 anys, però molt alerta, perquè en un període de 500 anys pot donar-se 

una avinguda amb més de 2.300 m³/seg, la qual cosa es convertiria en una gran inundació, que 

prenent les degudes precaucions es podria evitar. Com a exemple, per a evitar les afeccions per 

inundabilitat als barris dels Metalls i Pare Jaime, el PGOU del 92 establia unes directrius 

mínimes que consistien a dissenyar un vial perimetral des del carrer Serra Javalambre fins al 

Barri del Pare Jaime, Edifici Delta, alçant-lo 1,5 metres sobre el nivell actual. Estic convençut 

que molt pocs dels presents coneixen aquest detall, però també estic segur que, si eixa gran 

avinguda del Palància arriba, tothom ens recordarà que eixa previsió era ací, sense que s’haja 

fet res en aquests 30 anys. 

Amb l’arribada del PATIVEL, també es van limitar les actuacions a realitzar en els 

màrgens del riu Palància, per la qual cosa qualsevol modificació haurà de comptar amb la 

participació de la Generalitat Valenciana. Per tant, sent conscients que hi haurà un després de 

la DANA, des d’Iniciativa Portenya plantegem que s’inicien des d’ara mateix les tasques per a 

donar major seguretat a les zones urbanes existent al municipi i que es plantegen les mesures 

necessàries anti-inundacions abans d’escometre altres projectes urbans que es troben dins de la 

zona inundable. 

 

Després d’aquesta breu exposició traslladem la següent proposta al Ple: 



 29 

1. L’Ajuntament de Sagunt aplicarà les limitacions i condicionants arreplegats en el 

PATRICOVA, per al qual es realitzarà un estudi per experts en hidrologia en matèria 

d’inundacions, incloses possibles col·laboracions per part de la Universitat de València, 

les conclusions de la qual i possibles actuacions es tractaran en la comissió informativa 

de Disseny Urbà, Ecologia i Infraestructures. 

2. L’Ajuntament de Sagunt sol·licitarà a la Conselleria de Medi Ambient, Infraestructures 

i Territori, la petició d’una reunió perquè els tècnics de la Generalitat ens indiquen 

possibles fórmules de col·laboració per a sumar esforços en les possibles mesures que 

s’hagen d’escometre per a corregir els riscos existents.” 

 

El Partit Popular presenta una esmena de modificació i addició, que diu: 

“1. L’Ajuntament de Sagunt sol·licitarà a la Confederació Hidrogràfica del Xúquer i a Costes 

mesures d’autoprotecció enfront del risc d’inundació. 

2. L’Ajuntament de Sagunt aplicarà les limitacions i condicionants arreplegats en el 

PATRICOVA, per al qual es realitzarà un estudi per experts en hidrologia en matèria 

d’inundacions, incloses possibles col·laboracions per part de la Universitat de València, les 

conclusions de la qual i possibles actuacions es tractaran en la comissió informativa de Disseny 

Urbà, Ecologia i Infraestructures. Això es realitzarà una vegada que la Conselleria de Medi 

Ambient de la Generalitat Valenciana finalitze amb la modificació del Pla d’acció territorial 

sobre prevenció de riscos d’inundacions (Patricova) que està duent a terme ara mateix i 

reclassifique les àrees situades en les proximitats de rambles i barrancs, amb la finalitat 

d’establir noves prioritats a l’hora de construir en zones inundables. 

3. L’Ajuntament de Sagunt sol·licitarà a la Conselleria de Medi Ambient, Infraestructures i 

Territori, la petició d’una reunió perquè els tècnics de la Generalitat ens indiquen possibles 

fórmules de col·laboració per a sumar esforços en les possibles mesures que s’hagen 

d’escometre per a corregir els riscos existents.” 

 

 Per part de VOX es presenta una esmena d’addició al punt 1, al final del qual haurà de 

dir: “En elles col·laboraren els 3 nivells de Govern.” 

 

 Per part del ponent s’accepten les dues esmenes, per la qual cosa sotmés a votació el 

punt degudament esmenat, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 24. Regidors absents 

en la votació: 1, senyora Carrera. Vots a favor: 24, senyors/es Alcalde, Raro, Carbó, Palmero, 

Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, el Ple 

de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

1. L’Ajuntament de Sagunt sol·licitarà a la Confederació Hidrogràfica del Xúquer i a 

Costas, mesures d’autoprotecció enfront del risc d’inundació. En elles col·laboraran els 3 

nivells de Govern. 

2. L’Ajuntament de Sagunt aplicarà les limitacions i condicionants arreplegats en el 

PATRICOVA, per al qual es realitzarà un estudi per experts en hidrologia en matèria 

d’inundacions, incloses possibles col·laboracions per part de la Universitat de València, les 

conclusions de la qual i possibles actuacions es tractaran en la comissió informativa de Disseny 

Urbà, Ecologia i Infraestructures. Això es realitzarà una vegada que la Conselleria de Medi 

Ambient de la Generalitat Valenciana finalitze amb la modificació del Pla d’acció territorial 

sobre prevenció de riscos d’inundacions (Patricova) que està duent a terme ara mateix i 

reclassifique les àrees situades en les proximitats de rambles i barrancs, amb la finalitat 

d’establir noves prioritats a l’hora de construir en zones inundables. 

3. L’Ajuntament de Sagunt sol·licitarà a la Conselleria de Medi Ambient, 

Infraestructures i Territori, la petició d’una reunió perquè els tècnics de la Generalitat ens 
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indiquen possibles fórmules de col·laboració per a sumar esforços en les possibles mesures que 

s’hagen d’escometre per a corregir els riscos existents. 

 

 En aquests moments s’absenta de la sessió el Sr. Catalán. 

 

16 EXPEDIENT 2120318M. PROPOSICIÓ VOX. MILLORA DEL SISTEMA DE 

SEGUIMENT I COMPLIMENT DE LES MOCIONS 

Llegit el prec polític presentada pel Grup Municipal VOX, sense previ expedient 

administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

“El Ple de l’Ajuntament de Sagunt, mes rere mes, aprova un considerable nombre de 

mocions. 

La seua aprovació, com no és alié a ningú, porta implícita una activitat proactiva per part de 

l’equip municipal que queda vinculat en la seua aplicació i posada en pràctica. 

Lamentablement, una queixa recurrent dels partits de l’oposició és la falta de coneixement 

de l’estat de compliment de les diferents mocions davant de la mancança d’informació o 

l’opacitat d’aquesta. 

No és menys important el fet que el sistema de control fixat, això és les Comissions 

Informatives, per la conformació que des d’Alcaldia s’ha decidit quant a les àrees assignades a 

cada una d’elles, dificulta sobre manera recaptar informació sobre les mocions. 

Per això, i a l’efecte de dotar d’una major transparència la gestió municipal i permetre la 

necessària intervenció dels regidors de l’oposició en el seguiment de les mocions, i fins i tot en 

la participació activa en el compliment d’aquestes, entenem que en endavant cada una de les 

mocions aprovades en Ple han de quedar adscrites a una de les diferents Comissions, de tal 

manera que el president d’aquesta es constituïsca en l’interlocutor entre l’Equip Municipal i la 

resta dels regidors, sent el responsable de recaptar la informació i coordinar-se arribat el cas 

amb la resta de regidories implicades. 

En definitiva, dotar els regidors d’un canal àgil d’informació, que permeta acompanyar 

l’evolució de cada una de les mocions amb la major transparència i eficàcia, la qual cosa sens 

dubte és un dels objectius d’un Equip Municipal, progressista, obert a la ciutadania i respectuós 

en el compliment de la voluntat del poble manifestat a través dels seus representants. 

 

Per tot l’exposat, proposem al Ple la següent proposta: 

PRIMER: Que una vegada aprovada una moció en el Ple Municipal, per part del Sr. Alcalde 

aquesta s’adscriga a efectes informatius i de seguiment a la Comissió Informativa més d’acord 

amb el sentit de la moció. 

SEGON: Que el president de la Comissió siga el responsable de traslladar l’estat de cada 

una de les mocions que hagen sigut adscrites a la Comissió que presideix, de manera que per a 

això ha de coordinar-se amb les diferents àrees implicades en la gestió a cap d’aquesta. 

TERCER: Que els diferents grups municipals puguen sol·licitar en la Comissió 

corresponent la informació sobre l’estat de les mocions que li competisquen i que aquesta es 

facilite per escrit si així es requereix amb una antelació mínima de 14 dies. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 23. Regidors absents 

en la votació: 2, senyors/es Carrera i Catalán. Vots a favor: 11, senyors/es Sáez, Cayuela, 

Cañada, Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila, Serrano, Gil i Picó. Vots en contra: 12, 

senyors/es Alcalde, Raro, Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, 

Rubio i Rovira; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 11 vots a favor del PP, IP, VOX i 

Compromís per Sagunt, i 12 vots en contra del PSOE i EU-Unides Podem, ACORDA: 

 No aprovar el prec dalt transcrit. 
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 En aquests moments s’incorpora a la sessió el Sr. Catalán i se n’absenten la Sra. 

Antonino, Sáez i el Sr. Guillen. 

 

17 EXPEDIENT 2120321Q. PROPOSICIÓ COMPROMÍS PER SAGUNT. 

MODIFICACIÓ DELS ÍNDEXS DE RENDIMENT EN ACTIVITATS AGRÀRIES 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal Compromís per Sagunt, 

sense previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

“Lamentablement són molts els factors que afecten la productivitat del sector agrari, i 

per tant també a la citricultura. A pesar que com en altres sectors de la producció, hem d’adaptar-

nos, alguns dels problemes actuals que tenim serien: 

Competència d’altres països especialment Sud-Àfrica. Problema de les varietats que 

fabriquem. Falta de modernització dels camps. Procés de comercialització (mentre que a Europa 

hi ha 8 o 10 cadenes de distribució de les nostres taronges, hi ha més de 400 comerços i desenes 

de milers de productors de taronges, conclusió els de dalt marquen els preus). Factors com ara 

elements naturals, ambientals i climàtics, plagues, també de tipus endogen com l’estructura dels 

camps, edat dels llauradors, etc. 

Enguany, a pesar que ara resulta paradoxal, el factor negatiu que ha influït de forma molt 

notable ha sigut la sequera, Si bé les pluges d’aquests dos últims mesos han millorat la situació 

(el problema no s’ha arreglat) els efectes de la sequera prolongada s’han notat en la producció 

dels camps. El taronger produeix a partir de les reserves que té i que acumula al llarg dels mesos 

i la falta de pluges durant mesos anteriors han incidit molt negativament en aquestes reserves 

del mateix arbre, per tant, la planta amb menys recursos ha produït menys fruits. 

Durant l’any hidrològic comprés entre el 30 de setembre de 2023 i l’1 d’octubre de 2024, 

Sagunt i la Comunitat Valenciana han experimentat una situació de sequera significativa. La 

precipitació acumulada ha sigut notablement inferior a la mitjana climàtica, amb solo uns 220 

mm arreplegats a la nostra comarca, un 52% per davall dels valors normals per al període 1991-

2020 que és d’uns 450l/m². Aquest dèficit pluviomètric és part d’una tendència més àmplia de 

sequeres, agreujada per temperatures més altes de l’habitual, vinculades al canvi climàtic. 

Quant al sistema hídric de la conca del riu Palància, en aquest període aquest es trobava 

en situació d’emergència, nivell roig, el màxim nivell d’alerta, per escassetat hídrica, un 

indicador dels efectes acumulatius d’aquestes condicions climàtiques adverses. 

Aquest context reafirma els desafiaments climàtics i hidrològics a la regió, que impacten 

en els recursos hídrics disponibles i la sostenibilitat ambiental i per tant en l’estat hídric dels 

arbres. 

Pel que estem observant en el transcurs de la campanya la producció s’està reduint al 

voltant d’un 30% menys. Menys quilos menys ingressos, això es va notar ja en la campanya 

passada. A més, en haver menys aigua el preu d’aquesta s’ha incrementat, aigua en els pous 

més profunds, menys cabal (malgrat haver-hi menys hores de reg) s’ha produït un increment 

dels costos. El preu del m³ d’aigua ha augmentat de manera notable. 

El sector citrícola valencià es troba des de fa massa temps en una situació difícil que a 

pesar que ha experimentat una lleugera situació de millora respecte els preus, està molt lluny 

de ser rendible. A més, els efectes de la globalització, plasmats en acords comercials de la Unió 

Europea amb tercers països que -com el firmat amb Sud-àfrica- condemnen els nostres cítrics 

a situacions on s’enfronten a una clara competència deslleial. A aquesta circumstància se sumen 

altres problemes estructurals i greus injustícies en la cadena alimentària que es tradueixen en 

una conjuntura insostenible per als productors i que ha adquirit tints dramàtics. Les més de 

30.000 hectàrees de cítrics abandonades a la Comunitat Valenciana durant l’última dècada i la 

falta de relleu generacional són només el fidel reflex del lamentable estat d’un sector que es va 

arruïnant. 

En aquesta situació, considerem que la Conselleria d’Agricultura no sols ha d’implicar-

se al màxim en la defensa del sector citrícola dins dels seus àmbits competencials sinó, a més, 

fer un pas al capdavant de manera decidida i exercir un lideratge constant en defensa dels 
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interessos del sector a l’hora de plantejar les reivindicacions davant de Madrid i Brussel·les. 

Igualment, l’Ajuntament de Sagunt, amb les seues escasses competències en aquest sector, 

també ha de contribuir a ajudar els agricultors, igual que fa amb altres sectors quan el necessiten. 

L’encariment dels costos de producció i la climatologia adversa, principalment en forma 

de sequeres, han agreujat les dificultats ja de per si mateix complexes del que suposa mantindre 

el model tradicional agrari, i que no han sigut compensades suficientment en el cas d’haver 

sigut perceptors d’ajudes del Ministeri d’Agricultura ni tots els sectors s’han pogut beneficiar 

per falta d’una línia d’ajuda específica. 

Cal recordar que a més de la importantíssima funció econòmica -el segon sector 

exportador valencià-, el cultiu de taronges fa una funció mediambiental amb el cultiu d’arbres 

que ajuden, a més de millorar el paisatge i l’erosió, a mitigar l’efecte del calfament global amb 

l’absorció de CO₂ per part dels arbres, just en una zona de gran activitat humana en el consum 

de residu fòssil en indústria, llar i transport. 

Per a mantindre els nostres cultius citrícoles, la viabilitat de cooperatives, productors i 

treballadors és necessari donar totes les facilitats als agricultors en l’hora de pagar els seus 

impostos, per a poder mantindre així els necessaris ingressos que permeten continuar amb una 

activitat. El sector citrícola està sol·licitant mesures de tota mena, entre elles l’exempció o ajust 

d’aquest tribut, que no suposa grans ingressos en la seua naturalesa rústica. 

A més, enguany, com hem dit, tenim una producció més reduïda, amb bona qualitat per 

la grandària, malgrat no acompanyar el temps (no fa prou fred). La falta de pluges (enguany 

l’any hidrològic ha suposat quasi la meitat de precipitacions que un any normal). A més, han 

aparegut plagues noves com el trip, importat per la falta de control als ports de desembarcament 

des d’altres països. Tot redundarà en el fet que els ingressos per unitat de producció disminuiran 

i els costos augmentaran. 

A l’hora de tributar la immensa majoria dels agricultors ho fan per estimació objectiva, 

és a dir, apliquen un índex sobre els ingressos bruts independentment que aquests hagen sigut 

menors i/o que els costos hagen pujat. Com hem dit enguany els números no tornen a eixir, 

bàsicament pels efectes de la sequera, entre altres motius. 

 

És per tot això que des del Grup Municipal Compromís proposem arribar als següents: 

ACORDS 

1. Que se sol·licite una rebaixa en l’índex a aplicar al terme de Sagunt en estimació 

objectiva en el sector agrari per a la pròxima declaració de la renda, és a dir, l’exercici econòmic 

del 24 a formalitzar l’any 25, perquè hem estat la major part de l’any en sequera encara més 

extrema que l’any passat. 

2. Que en tots els exercicis econòmics es tinga present poder sol·licitar aquesta 

reducció en funció dels diferents problemes que poden afectar l’agricultura. 

3. Traslladar aquesta petició als organismes corresponents: Ministeri d’Agricultura, 

d’Hisenda, Agència Tributària, Generalitat Valenciana.” 

 

 La Sra. Quesada presenta una esmena d’addició al punt 1, que diu: “Que la Conselleria 

competent sol·licite……” 

 

 Esmena acceptada pel ponent. 

 

Sotmés l’assumpte degudament esmenat a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 21. Regidors absents 

en la votació: 4, senyors/es Carrera, Antonino, Sáez i Guillen. Vots a favor: 21, senyors/es 

Alcalde, Raro, Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, 

Cayuela, Cañada, Muñoz, González, Márquez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual 

cosa, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 
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1. Que la Conselleria competent sol·licite una rebaixa en l’índex a aplicar al terme 

de Sagunt en estimació objectiva en el sector agrari per a la pròxima declaració de la renda, és 

a dir, l’exercici econòmic del 24 a formalitzar l’any 25, perquè hem estat la major part de l’any 

en sequera encara més extrema que l’any passat. 

2. Que en tots els exercicis econòmics es tinga present el poder sol·licitar aquesta 

reducció en funció dels diferents problemes que poden afectar l’agricultura. 

3. Traslladar aquesta petició als organismes corresponents: Ministeri d’Agricultura, 

d’Hisenda, Agència Tributària, Generalitat Valenciana. 

 

 En aquests moments s’incorporen a la sessió la Sra. Sáez i el Sr. Guillen. 

 

 De conformitat amb l’art. 90.3 del ROM, que diu: “Quan diversos assumptes guarden 

relació entre si, podran debatre’s conjuntament si així ho decideix l’alcalde, sentida la Junta de 

Portaveus, si bé la votació de cada un d’ells haurà de dur-se a terme per separat”, es procedeix 

al debat conjunt dels punts 18 i 20. 

 

18 EXPEDIENT 2120323T. PROPOSICIÓ COMPROMÍS PER SAGUNT. 

PROTESTA PER LA TRAMITACIÓ AMBIENTAL REDUÏDA PER A LES MACRO-

CENTRALS DE MONTÍBER I ADOPCIÓ D’ALTERNATIVES SOBRE COBERTES 

INDUSTRIALS 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal Compromís per Sagunt, 

sense previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

“El grup IBERDROLA va ser designat per Volkswagen com a promotor de 3 projectes 

de centrals fotovoltaiques en la partida de Montíber a Sagunt, com a instal·lacions annexes a la 

Gigafactoria de Powerco (grup Volkswagen). Dins de la sol·licitud inicial, s’incloïen més de 

300 hectàrees corresponents a dues zones d’implantació: Montíber en el nord -amb projecte de 

dues plantes- i Gausa al sud -amb projecte d’una planta. La planta de Gausa ha sigut retirada 

pel Consell de la Generalitat, primer per la negativa de Fontestad, ja que afectava els seus 

terrenys, i després dels veïns de la urbanització Mont Picaio, per la qual cosa la decisió final és 

escometre les 3 plantes fotovoltaiques sobre més de 260 hectàrees al Montíber. 

Durant tot aquest tràmit, des de diferents associacions comarcals com ara Acció 

Ecologista Agró i la Plataforma en Defensa del Territori del Camp de Morvedre, de la qual 

forma part aquest grup municipal, s’ha significat la presentació d’alternatives viables per a la 

implantació de la potència necessària per a proveir a la Gigafactoria sobre cobertes industrials, 

centres comercials, aparcaments, zones logístiques i altres espais degradats. 

En aquest sentit, en dates 23 d’abril de 2023, 17 de maig de 2023 i 1 d’agost de 2024 es 

van presentar davant el Consell de la Generalitat recursos contra els actes administratius que 

designaven a Montíber com una zona de sacrifici per a la implantació de 263 hectàrees, firmant 

la pèrdua de Montíber com última zona de cultiu de la plana litoral després de la desaparició de 

més de 1.100 hectàrees amb la urbanització de Parc Sagunt I i II. No s’ha tingut encara resposta 

per part del Consell, incomplint l’obligació de resoldre els recursos que marca la Llei 39/2015, 

del Procediment Administratiu Comú. 

En aquests moments, s’ha tingut coneixement de la presentació dels tres projectes sota 

empreses amb filiació al grup Iberdrola, i a Cobra, que pertany al grup d’ACS. La sol·licitud 

de tramitació mitjançant una avaluació ambiental reduïda (tràmit de declaració d’afeccions 

ambientals) intenta una autorització per un procediment abreujat, sent que per les seues 

característiques requeriria una Avaluació d’Impacte Ambiental Ordinària (EIAO). 

La informació que consta en la seu electrònica per a aquestes és la següent: 

 

• Expedients situats en l’apartat d’informació pública de caràcter ambiental de la 

Conselleria de Medi Ambient, Expedient d’EIA amb referència 42/2019/AIA i següents - 

Avaluació Ambiental - Generalitat Valenciana 

https://mediambient.gva.es/es/web/evaluacion-ambiental/seguiment-d-expedients-d-avaluacio-d-impacte-ambiental-
https://mediambient.gva.es/es/web/evaluacion-ambiental/seguiment-d-expedients-d-avaluacio-d-impacte-ambiental-
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o PSFV FV CLEMENTINA. Expedient ATALFE/2024/47/46. Ambiental 

001/2025/AIA. Promotor IBERENOVA PROMOCIONES, SAO (NIF: A82104001). Domicili 

social TOMÁS REDÓ 1, CP 28033. (MADRID). Contacte: XX Tel- XX. 

o PSFV FV SAGUETA. Expedient ATALFE/2024/48/46. Ambiental 

009/2025/AIA. Promotor ENERGÍAS RENOVABLES DE LA REGIÓN DE MURCIA, SA 

(NIF: B88629431). Domicili social AV. DE LOS PINOS, 7, CP 30009. (MÚRCIA). Contacte: 

XX tel. XX. 

o PSFV FV NAVEL. Expedient ATALFE/2024/49/46. Ambiental 010/2025/AIA. 

Promotor PV I ATAULFO, SL (NIF: B88629431), domicili social al c/ MENORCA, 19, CP 

46023. (VALÈNCIA). Contacte: XX Tel- XX. 

 

La falta de voluntat política de les administracions públiques per a regular el procés 

d’implantació de les energies renovables ha provocat una situació caòtica on les empreses 

privades presenten multitud de projectes sense cap control i, sovint, amb el suport de les 

administracions quan s’incompleixen les lleis que elles mateixes havien aprovat en defensa del 

bé comú. Irregularitats permeses com la fragmentació de projectes conjunts per a eludir una 

DIA més estricta, ús de procediments simplificats no adequats a les infraestructures, falta de 

documentació o modificació de terminis a la carta, avaluacions mediambientals fetes sense 

xafar el territori (com va demostrar Agró en les seues al·legacions als projectes de Renovalia a 

Sagunt, amb fotos extretes de Google Street View), etc. 

 

Tot això ens trobem en aquest cas que presentem a continuació: 

Primer. Ubicacions prioritàries del decret llei 14/2020: cobertes i sostres. 

El Consell de la Generalitat està desoint la tasca de les associacions, i incomplint la seua 

pròpia normativa per a la implantació de renovables conforme a les alternatives. El decret llei 

14/2020 (DL 14/2020), que regula la implantació d’energies renovables a la Comunitat 

Valenciana és clar i en l’article 8 ja descriu que es prioritzarà la implantació sobre els àmbits 

que ofereixen les alternatives proposades, de forma més sostenible. 

1. Amb caràcter general es procurarà, tenint en compte la potència projectada i la 

disponibilitat en superfícies aptes als municipis en els quals es projecten, la construcció de 

centrals fotovoltaiques sobre les envolupants de les edificacions, incloses les seues cobertes o 

sostres, i altres construccions auxiliars d’aquestes, com les pèrgoles destinades a 

estacionament o per a l’ombrejat, enfront de l’ocupació de sòls de qualsevol tipus, amb 

independència de la seua situació, classificació o qualificació urbanística, i dins d’aquests es 

considera preferent l’aprofitament dels sòls en situació urbanitzada enfront del sòl en situació 

rural. 

Segon. Fraccionament dels projectes per a una tramitació autonòmica urgent. 

S’han presentat els projectes de manera individual i diferenciada, quan és evident que 

es tracta del fraccionament d’un únic projecte que no obeeix a criteris tècnics sinó simplement 

a l’objectiu d’eludir una tramitació (i avaluació ambiental) conjunta, que és competència de 

l’Estat i no de l’administració autonòmica en superar els 50 megavats, de manera que se 

simplifiquen i s’acceleren els tràmits ambientals. Com ja van al·legar les associacions en els 

recursos anteriorment indicats en 2023 i 2024. 

Tercer. Inobservança davant de la proposta d’ubicacions alternatives i no resolució dels 

recursos. 

Amb la falta de resolució dels recursos presentats al costat de les alternatives s’està 

negant el dret dels ciutadans a una bona administració, que marca l’article 41 de la Carta dels 

Drets Fonamentals de la Unió Europea, segons el qual: «Tota persona té dret al fet que les 

institucions, òrgans i organismes de la Unió tracten els seus assumptes imparcial i 

equitativament i dins d’un termini raonable», al no donar resposta als recursos presentats i a les 

ubicacions alternatives aportades. 
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El deure de resoldre les sol·licituds, reclamacions o recursos no és una invitació de la 

llei a la cortesia dels òrgans administratius, sinó un estricte i rigorós deure legal que obliga a 

tots els poders públics, per exigència constitucional (articles 9, 103.1 i 106 de la Constitució), 

la inobservança de la qual fa fallida el principi de bona administració. 

Quart. La proposta d’alternatives incrementa la potència proposada per Volkswagen. 

La proposta d’alternatives inclou sostres i cobertes per 567 hectàrees que poden albergar 

instal·lacions per a autoconsum de la Gigafactoria, la qual cosa triplica la petició inicial de 

Volkswagen, i a més ofereix la protecció del terreny agrícola de Montíber. 

A més, la proposta es completa amb la petició a l’Ajuntament de Sagunt que lidere la 

creació d’una Comunitat Energètica Industrial a nivell local, perquè la resta d’indústries 

saguntines puguen acollir-se a la possibilitat de generació pròpia i consum d’energia, pròxima, 

sostenible i barata. 

 

És per tot això que des del Grup Municipal Compromís per Sagunt proposem al Ple 

municipal l’adopció dels següents 

 

ACORDS 

1. Traslladar a la Conselleria de Medi Ambient, Infraestructures i Territori i a la 

Conselleria d’Innovació, Indústria, Comerç i Turisme, que hauria d’informar-se de manera 

desfavorable a les plantes fotovoltaiques FV CLEMENTINA, FV SAGUETA i FV NAVEL, 

promogudes per Iberdrola, ja que no s’ajusten a la ubicació prioritària marcada pel Decret llei 

14/2020, en els seus articles 8, 9 i 10, com en l’indicat en els articles 14, 15, 16 i 17 d’aquest. 

2. Traslladar a Presidència de la Generalitat Valenciana, com la Conselleria de 

Medi Ambient, Infraestructures i Territori i a la Conselleria d’Innovació, Indústria, Comerç i 

Turisme la proposta d’ubicacions alternatives per al complet desenvolupament del projecte de 

Volkswagen amb una solució sostenible i respectuosa amb el territori. 

3. Que l’Ajuntament de Sagunt lidere una iniciativa destinada a la creació d’una 

comunitat energètica a nivell industrial en la qual es puguen integrar totes les indústries del 

municipi, fomentant la implantació d’Instal·lacions Fotovoltaiques sobre les cobertes 

Industrials, aconseguint un estalvi econòmic en el consum energètic, millora de la competitivitat, 

i una energia de proximitat més sostenible. Com a mesura per a fomentar la inclusió en les 

empreses que compten amb cobertes viables per a la implantació, a part del benefici social i 

econòmic indicat, es valoraran incentius en els impostos municipals associats a aquestes 

activitats. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 23. Regidors absents 

en la votació: 2, senyores Carrera i Antonino. Vots a favor: 3, senyors/es Gil, Picó i Rovira. Vots 

en contra: 20, senyors/es Alcalde, Raro, Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Timón, Sánchez, 

Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila i 

Serrano; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 3 vots a favor de Compromís per Sagunt 

i EU-Unides Podem i 20 vots en contra del PSOE, PP, IP i VOX, ACORDA: 

 No aprovar la proposició a dalt transcrita.   

 

20 EXPEDIENT 2120330D. PROPOSICIÓ EU-UNIDES PODEM. INSTAL·LACIÓ 

RACIONAL D’ENERGIES RENOVABLES 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal EU-UNIDES PODEM, 

sense previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

“En compliment dels objectius de descarbonització i de desenvolupament sostenible 

2030 derivats d’acords internacionals, Acord de París, reflectits en el Pla Nacional Integrat 

d’Energia i Clima (PNIEC) 2021-2030, del Ministeri per a la Transició Ecològica i el Repte 

Demogràfic, des de la regulació de les subhastes de règim retributiu a les instal·lacions de 
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producció elèctrica mitjançant fonts d’energia renovable del MITECO i segons el Decret llei 

14/2020 de 7 d’agost, del Consell, de mesures per a accelerar la implantació d’instal·lacions 

per a l’aprofitament de les energies renovables per l’emergència climàtica i la necessitat de la 

reactivació econòmica urgent, el Decret llei 1/2022, de 22 d’abril, del Consell, de mesures 

urgents en resposta a l’emergència energètica i econòmica originada a la Comunitat Valenciana 

per la guerra a Ucraïna i el Decret llei 7/2024, de 9 de juliol, del Consell, de simplificació 

administrativa de la Generalitat, s’han presentat per a la seua tramitació un gran nombre de 

projectes de centrals fotovoltaiques sense procediment de concurrència competitiva i sense cap 

mena de planificació ni ordenació territorial. 

Les normatives successives han restringit l’autonomia municipal a l’hora de poder 

decidir sobre el sòl no urbanitzable o protegit, i faciliten l’aparició descontrolada de polígons 

industrials fotovoltaics sense que s’haja acreditat la necessitat de la seua ubicació precisa on es 

proposen, sense una planificació prèvia, sense concurrència competitiva, ni un procés de 

participació pública, i sense la realització d’un veritable estudi ambiental d’altres alternatives 

possibles. 

En l’articulat (articles 9 i 19) del Decret llei 14/2020 de 7 d’agost es limiten les garanties 

de l’autonomia local i en conseqüència de la participació activa de les persones que habitem i 

vivim al territori, ja que permet tramitar instal·lacions fotovoltaiques en sòls en els quals no 

estiga expressament prohibit en el PGOU, situació molt habitual en els plans generals, sense 

que l’Ajuntament tinga mitjans per a imposar les seues competències i la seua autonomia. 

A més, el Decret llei 1/2022 va complicar encara més la possibilitat que els Ajuntaments 

defengueren el seu criteri en dificultar i acurtar en el temps la suspensió de l’atorgament de 

llicències per a modificar el planejament. 

Totes les normatives anteriors quant a la no autonomia municipal a l’hora de poder 

decidir sobre el sòl no urbanitzable o protegit, s’han vist reforçades i ampliades en el recent 

Decret llei 7/2024, de 9 de juliol, del Consell, de simplificació administrativa de la Generalitat. 

 

Per tot això, el Grup Municipal d’EU-UP presenta per a la seua aprovació la següent: 

 

PROPOSTA D’ACORD 

 

Atés que els Decrets llei anteriors incideixen directament en la pèrdua de l’autonomia 

municipal sobre el sòl no urbanitzable comú i protegit, manifestem: 

PRIMER: Sol·licitar a la Generalitat Valenciana la derogació de l’article 9, apartats 1, 2 

i 3 del Decret llei 14/2020 i la part de l’article 19, ja que considera que el sòl no urbanitzable 

protegit dels municipis és compatible amb instal·lacions fotovoltaiques. 

SEGON: Sol·licitar a la Generalitat Valenciana la derogació de l’article 1 del Decret llei 

1/2022 en tots els seus apartats que impedeixen als ajuntaments poder decidir sobre el tipus de 

projectes d’energies renovables que es poden instal·lar en el sòl no urbanitzable. 

TERCER: Sol·licitar al Consell de la Generalitat Valenciana la derogació dels apartats 

següents de la Llei 6/2024 de 5 de desembre, de la Generalitat, de simplificació administrativa: 

article 122. Apartat 5, punts 4 a), b) i c). 

QUART: Després de l’última DANA es fa indispensable una revisió del PATRICOVA 

per a adaptar-ho a la nova realitat, per a prohibir instal·lacions de producció o emmagatzematge 

d’energia en zones inundables o amb generació de riscos per escorrentia, començant per revisar 

aquells projectes que estiguen en tramitació i se situen en aquestes noves zones de risc. 

CINQUÉ: Traslladar a la Generalitat Valenciana, enviant el present acord al Consell de 

la Generalitat.” 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 23. Regidors absents 

en la votació: 2, senyores Carrera i Antonino. Vots a favor: 3, senyors/es Gil, Picó i Rovira. Vots 
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en contra: 20, senyors/es Alcalde, Raro, Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Timón, Sánchez, 

Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, González, Guillen, Márquez, Vila i 

Serrano; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 3 vots a favor de Compromís per Sagunt 

i EU-Unides Podem i 20 vots en contra del PSOE, PP, IP i VOX, ACORDA: 

 No aprovar la proposició dalt transcrita.   

 

19 EXPEDIENT 2120326Y. PROPOSICIÓ COMPROMÍS PER SAGUNT. 

DECLARACIÓ DEL “DIJOUS DE BERENAR” BÉ DE RELLEVÀNCIA LOCAL 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal Compromís per Sagunt, 

sense previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

“La tradició dels Dijous de Berenar es manté viva gràcies a la memòria popular de 

Sagunt i de la comarca del Camp de Morvedre, convertint aquests dies en moments de reunió 

entre amistats i familiars al voltant de la taula, on cada persona té la seua pataqueta a la mà. 

Aquesta tradició, que probablement data d’abans de 1492, any de l’expulsió de les 

persones jueves de Sagunt, es caracteritza per la forma de la pataqueta, que recorda a una mitja 

lluna feta de pa. 

Els Dijous de Berenar comencen el primer dijous després de Sant Antoni, el 17 de gener, 

i finalitzen l’últim dijous abans del Dimecres de Cendra, marcant l’inici dels 40 dies de 

Quaresma. Per això, cada any pot haver-hi fins a set Dijous de Berenar diferents. 

La tradició ha passat de generació en generació, i des de fa temps, les escoles realitzen 

activitats en aquests dies perquè les xiquetes i xiquets interioritzen aquest centenari costum. És 

fonamental que a les escoles es continue fomentant aquesta tradició, utilitzant aquest dia per a 

realitzar excursions per la muntanya i gaudir de la naturalesa durant unes poques hores. 

L’aliment tradicional és una bona pataqueta, similar a un entrepà, però amb un pessic al 

mig que li dona forma de mitja lluna, farcida de truita de faves, esgarraet o embotits. Els llocs 

tradicionals per a gaudir d’aquest dia sempre han sigut les muntanyes de Sagunt, el Teatre 

Romà, el Castell, el Grau Vell..., encara que hui dia la majoria ho celebra en la intimitat de les 

seues cases, llocs de treball o bars i restaurants que manté visca aquesta tradició. 

 

Considerant 

 Que els Dijous de Berenar són una manifestació cultural de gran rellevància 

per a la nostra ciutat. 

 Que aquesta tradició s’ha mantingut i transmés de generació en generació, 

constituint un element essencial del nostre patrimoni cultural immaterial. 

 Que la declaració dels Dijous de Berenar com a Bé de Rellevància Local 

contribuirà a la seua projecció, promoció i difusió, assegurant la seua 

continuïtat per a les futures generacions. 

 

Per tot això, l’Ajuntament de Sagunt adopta els següents: 

ACORDS 

1. Declarar el Dijous de Berenar com a Bé de Rellevància Local, en reconeixement al 

seu valor cultural, històric i social. 

2. Iniciar els tràmits necessaris per a la inscripció d’aquesta declaració en el registre 

corresponent de béns de rellevància local. 

3. Promoure i donar suport a activitats que contribuïsquen a la preservació i difusió dels 

Dijous de Berenar, fomentant a la participació de la comunitat en la seua celebració. 

4. Instar les autoritats competents a col·laborar en la protecció i promoció d’aquesta 

tradició, garantint els recursos necessaris per a la seua continuïtat. 

5. Instar l’Ajuntament de Sagunt a promoure la investigació històrica d’aquesta tradició 

i la seua connexió amb unes altres, com el “Dijous Gras”. 
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El Sr. Rovira presenta tres esmenes, que diuen: 

“1. Substituir en la part dispositiva “Bé de Rellevància Local per Bé Immaterial de Rellevància 

Local. 

2. Substituir el punt 1 i 2 de la part dispositiva per “Segons el que estableix l’article 56 de la 

Llei 4/1998 de Patrimoni Cultural Valencià, sol·licitar a la Conselleria competent en matèria de 

Cultura la incoació de l’expedient per a declarar el Dijous de Berenar com Ben Immaterial de 

Rellevància Local i la seua inclusió en la sessió quinta de l’Inventari General del Patrimoni 

Cultural Valencià, en reconeixement al seu valor cultural, històric i social. 

3. Afegir un nou punt en la part dispositiva: Donar trasllat del present acord a la Conselleria 

d’Educació, Cultura, Universitat i Ocupació”. 

 

Esmenes acceptades per la ponent. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en eixe moment en la sessió: 3. Regidors absents 

en la votació: 2, senyores Carrera i Antonino. Vots a favor: 20, senyors/es Alcalde, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira. Abstencions: 3, senyors González, Guillen i Márquez; 

per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 20 vots a favor del PSOE, PP, VOX, Compromís 

per Sagunt i EU-Unides Podem i 3 abstencions d’IP, ACORDA: 

Aprovar la següent proposició: 

 

“PROPOSICIÓ COMPROMÍS PER SAGUNT. DECLARACIÓ DEL “DIJOUS DE 

BERENAR” BÉ IMMATERIAL DE  RELLEVÀNCIA LOCAL 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal Compromís per Sagunt, 

sense previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

“La tradició dels Dijous de Berenar es manté viva gràcies a la memòria popular de 

Sagunt i de la comarca del Camp de Morvedre, convertint aquests dies en moments de reunió 

entre amistats i familiars al voltant de la taula, on cada persona té la seua pataqueta a la mà. 

Aquesta tradició, que probablement data d’abans de 1492, any de l’expulsió de les 

persones jueves de Sagunt, es caracteritza per la forma de la pataqueta, que recorda a una mitja 

lluna feta de pa. 

Els Dijous de Berenar comencen el primer dijous després de Sant Antoni, el 17 de gener, 

i finalitzen l’últim dijous abans del Dimecres de Cendra, marcant l’inici dels 40 dies de 

Quaresma. Per això, cada any pot haver-hi fins a set Dijous de Berenar diferents. 

La tradició ha passat de generació en generació, i des de fa temps, les escoles realitzen 

activitats en aquests dies perquè les xiquetes i xiquets interioritzen aquest centenari costum. És 

fonamental que a les escoles es continue fomentant aquesta tradició, utilitzant aquest dia per a 

realitzar excursions per la muntanya i gaudir de la naturalesa durant unes poques hores. 

L’aliment tradicional és una bona pataqueta, similar a un entrepà, però amb un pessic al 

mig que li dona forma de mitja lluna, farcida de truita de faves, esgarraet o embotits. Els llocs 

tradicionals per a gaudir d’aquest dia sempre han sigut les muntanyes de Sagunt, el Teatre 

Romà, el Castell, el Grau Vell..., encara que hui dia la majoria ho celebra en la intimitat de les 

seues cases, llocs de treball o bars i restaurants que manté visca aquesta tradició. 

 

Considerant 

 Que els Dijous de Berenar són una manifestació cultural de gran rellevància 

per a la nostra ciutat. 

 Que aquesta tradició s’ha mantingut i transmés de generació en generació, 

constituint un element essencial del nostre patrimoni cultural immaterial. 
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 Que la declaració dels Dijous de Berenar com a Bé de Rellevància Local 

contribuirà a la seua projecció, promoció i difusió, assegurant la seua 

continuïtat per a les futures generacions. 

 

Per tot això, l’Ajuntament de Sagunt adopta els següents: 

ACORDS 

1. Declarar el Dijous de Berenar com Ben Immaterial de Rellevància Local, i la seua 

inclusió en la secció cinquena de l’Inventari General del Patrimoni Cultural Valencià, en 

reconeixement al seu valor cultural, històric i social. 

2. Iniciar els tràmits necessaris per a la inscripció d’aquesta declaració en el registre 

corresponent de béns de rellevància local. 

3. Promoure i donar suport a activitats que contribuïsquen a la preservació i difusió dels 

Dijous de Berenar, fomentant a la participació de la comunitat en la seua celebració. 

4. Instar les autoritats competents a col·laborar en la protecció i promoció d’aquesta 

tradició, garantint els recursos necessaris per a la seua continuïtat. 

5. Instar l’Ajuntament de Sagunt a promoure la investigació històrica d’aquesta tradició 

i la seua connexió amb unes altres, com el “Dijous Gras”. 

6. Donar trasllat del present acord a la Conselleria d’Educació, Cultura, Universitat i 

Ocupació. 

 

S E G O N A   P A R T: CONTROL I FISCALITZACIÓ DE L’ACCIÓ DE GOVERN 

LOCAL 

 

21 EXPEDIENT 2118562Y. DONAR COMPTE RESOLUCIONS D’ALCALDIA I 

DELS SEUS REGIDORS/REGIDORES ADOPTATS DES DE LA DACIÓ DE 

COMPTES FORMULATS EN L’ANTERIOR SESSIÓ 

Considerant que l’article 42 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim 

Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, estableix 

que l’alcalde donarà compte succinta a la corporació, en cada sessió ordinària del Ple, de les 

resolucions que haguera adoptat des de l’última sessió plenària ordinària perquè els regidors 

coneguen el desenvolupament de l’administració municipal o a l’efecte del control i 

fiscalització dels òrgans de govern, previstos en l’article 22.2.a) de la Llei 7/85, de 2 d’abril, 

Reguladora de les Bases del Règim Local. 

Considerant així mateix l’estructura d’ordre del dia de les sessions ordinàries del Ple de 

la corporació prevista en l’article 86 del vigent Reglament Orgànic Municipal d’aquest 

Ajuntament. 

 

Per tot això, s’informa el Ple de l’Ajuntament de totes les resolucions de l’Alcaldia i de 

les seues regidores i regidors delegats adoptades des de la dació de comptes formulada en 

l’anterior sessió plenària de caràcter ordinari que es va realitzar el dia 02.01.2025 i que 

comprenen: 

 

Des del número 10864 de 18 de desembre de 2024 al fins al número 1112 de 29 de gener 

de 2025. 

 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

22 EXPEDIENT 1490238A. DELEGACIONS D’ÀREA I ESPECIALS 

El Ple, en la sessió extraordinària que tingué lloc el dia vint-i-nou d’octubre de dos mil 

vint-i-quatre, adoptà la dissolució del Consell Local Agrari i la seua integració en l’estructura 

organitzativa municipal. 
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 D’acord amb el que disposa l’art. 23.4 de la Llei 7/85 de 2 d’abril, Reguladora de les 

Bases de Règim Local, l’alcalde pot delegar l’exercici de determinades atribucions en els 

membres de la Junta de Govern Local, sense perjuí de les delegacions especials que per a 

comeses específiques puga realitzar en favor de qualsevol regidor o regidora, encara que no 

pertangueren a aquella. 

 Atenent el que preveuen els articles 28, 66, 67 i 68 del vigent Reglament Orgànic 

Municipal (ROM) en relació a les delegacions de l’Alcaldia i, en concret, als regidors i 

regidores delegades, i el que disposen els articles 43, 44 i 45 del ROF. 

 D’acord amb el que estableix l’article 9.6 de la Llei 40/15, d’1 d’octubre, de Règim 

Jurídic del Sector Públic, la delegació de competències serà revocable en qualsevol moment per 

l’òrgan que l’haguera conferit. 

 

 Per tot això, fent ús de les atribucions que em confereix la legislació vigent, RESOLC: 

 PRIMER: Modificar la Resolució número 5161 de data 22 de juny de dos mil vint-i-tres, 

afegint en l’Àrea de Disseny urbà, ecologia i infraestructures, l’àmbit de direcció i supervisió 

d’Agricultura. 

 SEGON: Modificar igualment aquesta Resolució en l’apartat SEGON en el qual es 

confereixen delegacions especials en favor dels regidors i regidores per a diferents comeses 

específiques; afegint en els conferits a la regidora Ana Mª Quesada Arias, el d’Agricultura. 

TERCER: Les delegacions d’Àrea de Govern que es confereixen mitjançant la present 

resolució comprenen la direcció i la gestió dels assumptes inclosos en les esmentades àrees i la 

supervisió de l’actuació dels regidors amb delegacions especials; sense perjuí que aquesta 

Alcaldia faça ús de la possibilitat de delegar la facultat de dictar actes administratius que afecten 

tercers després de la constitució de la Junta de Govern Local i la fixació de les seues 

competències. 

QUART: Les delegacions especials conferides comprenen la facultat de direcció interna 

i gestió de l’àrea en general, o del servei de què es tracte respectivament, exclosa la facultat de 

dictar actes administratius que afecten tercers. 

 CINQUÉ: Els regidors delegats respondran de la seua gestió directament davant 

l’alcalde. 

 SISÉ: La delegació requerirà per a ser eficaç l’acceptació per part del regidor o regidora 

delegat/da, s’entendrà acceptada tàcitament si en el termini de tres dies hàbils a comptar de 

l’endemà de la notificació no presenta davant de l’alcalde renúncia expressa. 

SETÉ: En cas d’absència, vacant, malaltia o qualsevol altre impediment dels regidors 

delegats, aquesta Alcaldia assumirà, directament i automàticament les competències delegades, 

com a titular de la competència originària, s’entendrà a l’efecte exercitada la potestat d’avocació 

basant-se en la present resolució, sense necessitat d’una nova resolució expressa en aquest 

sentit. 

 VUITÉ: Notificar la present resolució als interessats i interessades. 

 NOVÉ: Publicar-la en el Butlletí Oficial de la Província, així com en el Butlletí 

d’Informació Municipal. 

 DESÉ: Donar compte d’aquesta resolució al Ple en la pròxima sessió extraordinària que 

tinga lloc, per a complir el que preveu l’article 38 del RD 2568/1986, de 28 de novembre, pel 

qual s’aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions 

Locals.” 

 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

23 EXPEDIENT 1510729K. ADSCRIPCIÓ REGIDORS A COMISSIONS 

INFORMATIVES PERMANENTS 

En la sessió plenària de data 4 de juliol de 2023 es donà compte de la creació de les 

Comissions Informatives Permanents. 
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 Vist que, en virtut del que preveuen els articles 42 i següents del ROM la proposta és 

que tant les comissions informatives permanents com les especials estaran integrades per un 

membre per cada un dels sis grups polítics municipals més l’alcalde en la seua condició de 

president nat de totes elles. 

 D’acord amb el que preveu l’article 125.c) del RD 2568/86 de 28 de novembre, pel qual 

s’aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions 

Locals, d’aquesta adscripció concreta de regidors i regidores es donarà compte al Ple. 

 En data 17 de gener de 2025 ha pres possessió del càrrec de regidor d’Iniciativa Portenya, 

Sr. Eduardo Márquez Fuertes, i atés que des de l’esmentat grup polític municipal han procedit 

a través del seu portaveu i mitjançant instància número 2663, a l’adscripció del seu nou membre 

a les comissions informatives permanents. 

 

 Per tot això, es proposa donar compte al Ple de: 

 ÚNIC: L’adscripció del Sr. Eduardo Márquez Fuertes, a les següents comissions 

informatives permanents: 

 Com a titular: 

- Comissió Informativa de Governança pública i seguretat ciutadana. 

- Comissió Informativa de Drets Socials. 

Com a suplent: 

- Comissió Informativa d’ocupació, indústria i promoció de la ciutat. 

- Comissió Informativa de gestió sociocultural, esportiva i participativa. 
 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

24 EXPEDIENT 1510850D. ADSCRIPCIÓ REGIDORS A COMISSIONS 

INFORMATIVES ESPECIALS 

En la sessió plenària de data 4 de juliol de 2023, es donà compte de la creació de les 

Comissions Informatives Especials. 

 Vist que, en virtut del que preveuen els articles 42 i següents del ROM, la proposta és 

que tant les Comissions Informatives Permanents com les Especials estaran integrades per un 

membre per cada un dels sis grups polítics municipals, més l’alcalde en la seua condició de 

president nat de totes elles. 

 D’acord amb el que preveu l’article 125.c) del RD 2568 de 28 de novembre, pel qual 

s’aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions 

Locals, d’aquesta adscripció concreta de regidors i regidores es donarà compte al Ple. 

 En data 17 de gener de 2025 ha pres possessió del càrrec de regidor d’Iniciativa Portenya, 

el Sr. Eduardo Márquez Fuertes, i atés que des de l’esmentat grup polític municipal han procedit 

a través del seu portaveu i mitjançant instància número 3202 de data 20 de gener de 2025, a 

l’adscripció del seu nou membre a les comissions informatives especials. 

 

 Per tot això, es proposa donar compte al Ple de: 

 L’adscripció del Sr. Eduardo Márquez Fuertes, com a suplent de la Comissió 

Informativa Especial de Seguiment de la Gestió de l’Aigua. 
 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

25 EXPEDIENT 1717399C. PACF2024 CONTROL FINANCER DE 

SUBVENCIONS BENEFICIARIS (EXERCICI 2023) 

Havent finalitzat els treballs relatius a l’auditoria de control sobre beneficiaris de 

subvencions concedides per l’Ajuntament de Sagunt, corresponents a l’exercici 2023, actuació 

arreplegada en el Pla Anual de Control Financer 2024 (PACF2024). 

Es dona compte al Ple de l’informe definitiu sobre beneficiaris de subvencions 

concedides per l’Ajuntament en relació amb l’exercici 2023. 
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Seguint la política d’informació i transparència aquest informe serà accessible per part 

de la ciutadania des de la web municipal d’aquest Ajuntament. 
 

ÚNIC: Dació de compte al Ple de l’Informe de control financer de subvencions 

concedides per l’Ajuntament de Sagunt en l’exercici 2023. 
 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

26 EXPEDIENT 2010112Y. DONAR COMPTE DE L’ESTABILITAT 

PRESSUPOSTÀRIA EN OCASIÓ DE L’APROVACIÓ DEL PRESSUPOST 

MUNICIPAL CORRESPONENT A L’EXERCICI 2025 

Sent que el passat 07 de novembre de 2024 es va procedir a l’aprovació del pressupost 

municipal corresponent a l’exercici 2025. 

Sent que en aquest, expedient 1988238R, figura en expedient relacionat 2010112Y de 

donar compte de l’informe d’estabilitat de l’ens individual Ajuntament de Sagunt. D’acord amb 

aquest i davant de la manca d’informació dels ens dependents en el compliment de la informació 

com s’assenyala en l’elaboració de pressupostos, però davant de la dependència econòmica 

d’aquests, a saber, Societat Anònima de Gestió, SA (SAG) i la Fundació de la Comunitat 

valenciana de Patrimoni Industrial i Memòria obrera del Port de Sagunt, s’elabora el present 

una vegada complida en l’OVEELL la informació que llança les següents dades. 

Si bé figura l’ens Consell Local Agrari, aquest ha acordat la seua dissolució amb efectes 

31 de desembre de 2024 conforme a l’expedient 1804030Y. Es troba pendent sol·licitar la baixa 

de l’inventari dels ens del sector públic fins a la seua completa liquidació. 

Sent que el retard és a causa de la introducció manual de dades per la falta d’actualització 

de les aplicacions corresponents. 

Sent igualment que aquest retard obeeix a no gravar prèviament en l’aplicació els càlculs 

que figuren en l’expedient. 

Sent a més que els càlculs gravats per l’entitat dependent de la fundació són diferents 

als que figuren en l’expedient electrònic del Pressupost com així es fa constar en les 

observacions. 

D'acord amb la normativa d’estabilitat Pressupostària, procedeix comunicar al Ple de la 

corporació la situació d’estabilitat pressupostària, regla de despesa i nivell de deute 

conseqüència de l’aprovació del pressupost 2025. 

Del tenor de l’article 4 i del 15 REP s’infereix que l’avaluació del compliment de l’objectiu 

ha de realitzar-se en termes consolidats. A l’efecte, de determinació del denominat "perímetre de 

consolidació d’estabilitat", s’ha de partir del “Manual de càlcul del dèficit en comptabilitat 

nacional adaptat a les corporacions locals”, que, en el punt II), estableix els criteris per a la 

classificació del subsector de les corporacions locals. 

Tal com disposa l’article 16 del RD 1463/2007, i l’article 15.4.e de l’Ordre 

HAP/2105/2012, d’1 d’octubre modificada per l’Ordre 2082/2014, de 7 de novembre, la 

Intervenció Local elevarà al Ple un informe sobre el compliment de l’objectiu d’estabilitat de 

la mateixa entitat local i dels seus organismes i entitats dependents. Aquest informe s’emetrà 

amb caràcter independent. L’interventor local haurà de detallar en l’informe els càlculs efectuats 

i els ajustos practicats sobre la base de les dades dels capítols d’1 a 9 dels estats de despeses i 

ingressos pressupostaris, en termes de Comptabilitat Nacional, segons el Sistema Europeu de 

Comptes Nacionals o Regionals. 

Cal recordar que la Comissió Europea va decidir aplicar la clàusula general de 

salvaguarda del Pacte d’Estabilitat i Creixement en 2020 (prorrogada per a l’exercici 2021 i 

2022), considerant que es complien les condicions per a mantindre-la en vigor també per a 

l’any 2023, per la qual cosa el Consell de Ministres del passat 26 de juliol va acordar el 

manteniment de la suspensió de les regles fiscals. 

Aquesta decisió va ser ratificada pel Congrés dels Diputats el 22 de setembre de 2022, 

atés que a Espanya es mantenen les condicions d’excepcionalitat que justifiquen mantindre 
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suspeses les regles fiscals en 2023. D’aquesta manera, amb l’apreciació adoptada per la 

majoria absoluta del Congrés i amb efectivitat des del mateix dia en què es va prendre l’acord, 

es mantenen suspesos durant l’exercici 2023 els objectius d’estabilitat i deute, així com la regla 

de despesa. 

En qualsevol cas, la suspensió de les regles fiscals no implica la suspensió de l’aplicació 

de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 

Financera, del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial 

decret legislatiu 2/2004, de 5 de març ni de la resta de la normativa d'hisenda, totes continuen 

en vigor. 

Igualment, no implica la desaparició de la responsabilitat fiscal, ja que el Govern ha 

fixat per a les corporacions locals una taxa de referència per a 2023 equivalent a un superàvit 

del 0,1% del PIB, que servirà de guia per a l’activitat municipal. 

Així, la suspensió de les regles fiscals, no suposa que desaparega la responsabilitat 

fiscal de cada una de les administracions públiques a la qual es refereix l’article 8 de la referida 

Llei orgànica 2/2012, com tampoc el principi de prudència a l’hora d’executar els seus 

pressupostos. 

Però l'esmentada suspensió no és obstacle per al seu càlcul com s’assenyala en aquest 

informe. 

El resum de les dades presentades és el que s’adjunta en l’apartat de la documentació 

del present expedient. 

Respecte a la mercantil Aigües de Sagunt, SA, “s’entendrà per estabilitat pressupostària 

la posició d’equilibri financer”, per no tindre previst incórrer en pèrdues segons el que estableix 

l’art. 3,3 de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 

Financera. 

Tot això de conformitat amb la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat 

Pressupostària i Sostenibilitat Financera; Llei orgànica 6/2015, de 12 de juny, de modificació 

de la Llei orgànica 8/1980, de 22 de setembre, de finançament de les Comunitats Autònomes i 

de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera; 

Reial decret 1463/2007, de 2 de novembre pel qual s’aprova el reglament de desenvolupament 

de la Llei 18/2001, de 21 de desembre, d’estabilitat pressupostària, en la seua aplicació a les 

entitats locals en allò no derogat; l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per la qual es 

desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació d’informació previstes en la 

Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera; i 

l’Ordre HAP/2082/2014 de 7 de novembre, per la qual es modifica l’Ordre HAP/2105/2012. 

I el resum del qual és el següent: 

D’aquesta sort una vegada comunicada les dades a través dels mitjans informàtics 

l’informe s’ha d’entendre complementat amb la següent informació resum: 
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Respecte a la regla de despesa em remet a allò assenyalat en el previ informe. 

És a dir, una capacitat de poc més de 1,5 milions d’euros. 

I un compliment/incompliment de la regla de despesa íntimament lligat al grau 

d’inexecució pressupostari. 

Respecte al deute: una mica més de 24 milions a 31/12/2025. 
 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

27 EXPEDIENT 2073879N. INFORMACIÓ AL PLE IV TRIMESTRE 2024 

En compliment del que estableix l’art. 207 del Text Refós de la Llei Reguladora de les 

Hisendes Locals, i de conformitat amb el que disposa la base 98 d’Execució del Pressupost, es 

dona compte de la informació trimestral corresponent al quart trimestre de l’any 2024: 

1. Pressupost de l’Ajuntament de Sagunt 

 1.1. L’Execució del Pressupost (despeses i ingressos) de l’Ajuntament 

 1.2. Moviments i situació de la Tresoreria 

 1.3. Relació de Modificacions de Crèdit realitzades en el període 

 

2. Pressupost del Consell Local Agrari 

 2.1. L’Execució del Pressupost (despeses i ingressos) de l’Ajuntament 

 2.2. Moviments i situació de la Tresoreria 

 2.3. Relació de Modificacions de Crèdit realitzades en el període 

 

3. Lluita contra la morositat 
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 3.1. Informe de Tresoreria de l’Ajuntament 

 3.2. Informe de la Intervenció General de l’Ajuntament 

 3.3. Informació del Consell Local Agrari 

 3.4. Informació de la mercantil SAG 

 3.5. Informació de la mercantil Aigües de Sagunt 

 

4. Del PMP (Ajuntament, Consell, SAG i consolidat). 

 

5. D’estabilitat pressupostària. 

 

6. Informe d’Intervenció. 
 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

 

PRECS I PREGUNTES: 

 

En l’apartat de precs i preguntes intervenen els següents regidors/es: 

 

-Pren la paraula el Sr. Guillen. Indica que fa uns dies es llegia en premsa que l’Autoritat 

Portuària de València havia anunciat un pla d’inversions fins a l’any 2028 per 96 milions 

d’euros, però no es va dir res sobre la segona fase del Pantalà. És per això que pregunta al Sr. 

Moreno com a alcalde de Sagunt, però també com a membre del Consell d’Administració de 

l’Autoritat Portuària de València, si té alguna cosa a dir sobre aquest assumpte. És a dir, ha 

caigut aquesta inversió d’eixe pla i què hi ha d’eixa reunió que estava prevista amb l’Autoritat 

Portuària de València per a parlar precisament d’aquest tema? 

-Respon el Sr. Alcalde. Manifesta que efectivament està pendent la reunió i fa molt 

poquet se li va tornar a dir a la presidenta i la seua resposta va ser que vol dur a terme una bona 

anàlisi en profunditat de la nova situació després de l’informe del Ministeri i no vol tindre una 

reunió buida i pretén tindre la proposta de l'APV per a tindre la reunió amb l’Ajuntament. 

Quant a l’altra qüestió, els diners d’aquesta segona fase del Pantalà no estan recollits 

dins d’eixe pla d’inversions perquè parla d’inversions en el sentit d’infraestructures, que això 

venia a través del Conveni, venia amb unes partides pressupostàries a part i, per tant, entén que 

no hi ha cap motiu per a l’alarma. Quan se supere l'impàs tècnic en el qual està la situació, arran 

de l’informe ministerial, haurà pressuposat i així almenys li ho han assegurat a ell per part de 

l'APV. Això no impedeix que es continue pressionant perquè eixa segona fase del Pantalà tan 

necessària siga una realitat. 

-És el torn de la Sra. Cañada. Indica que el seu prec que ja va anunciar en la Comissió 

d’Urbanisme és en relació amb les Cases de Menera. Pot entendre les postures polítiques de 

cada grup, però el que sí que demana és que l’Ajuntament es manifeste públicament en relació 

a si secundaran o no els veïns de Menera i per què. 

-Respon el Sr. Alcalde. L’Ajuntament fa costat als veïns de Menera perquè, si no, no 

hagueren anat amb ells a les administracions corresponents a lluitar pels seus drets. La resposta 

del Ministeri és que no mourà fitxa respecte a les Cases de Menera fins que no hi haja un 

pronunciament judicial sobre el Malecó. Perquè en funció d’eixe pronunciament judicial, la 

solució jurídica seria una o altra. Això no vol dir que l’Ajuntament haja dubtat sobre si defendre 

els interessos d’aquests veïns i veïnes, que sí que ho ha fet. Ho han expressat per escrit, li ho 

han comunicat a la Demarcació de Costes de València, han acompanyat els veïns a reunions on 

han dit que volen que eixes cases isquen, de la mateixa forma que han dit que volen que el 

Malecó siga públic. Per a ells una cosa no entra en contradicció amb l’altra. 

 

 I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la Presidència clou la sessió a les 21 hores i 

5 minuts, de tot això, com a secretari general, en done fe. 
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ACOMPLIU-HO: L’ALCALDE 

 


